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رئیس اتاق بازرگانی تهران مطرح کرد؛ 

سه سناریو پیش روی اقتصاد ایران 

اقتصاد    ی

سیف: 

ارز سه نرخی نداریم 
رییس کل بانک مرکزی سه نرخی شدن ارز را تایید نکرد و گفت: کالاها به سه گروه 

تقسیم شده اند که همگی با دلار 4200 تومان تامین می شود. 
ولی اله سیف روز سه شنبه در حاشیه همایش سیاست های پولی و ارزی در جمع 
خبرنگاران افزود: دسته نخست، کالاهای اساسی و حیاتی و گروه دوم به مواد اولیه و 

قطعات یدکی اختصاص دارد.
وی افزود: گروه سوم مربوط به آن دسته از کالاست که در صورت تامین ارز آنها از محل 

20 درصد صادرات کالاهای غیرنفتی، وارد می شود.
رئیس کل بانک مرکزی، با رد سه نرخی شدن نرخ ارز گفت: »همه کالاهای اعلام شده 

با نرخ 4200 تومان تامین می شود و عدد عوض نشده است.«
 در روزهای اخیر، شایعات مختلفی مبنی بر سه نرخی شدن ارز مطرح شده بود به این 
صورت که ارز 3800 تومانی برای کالاهای اساسی، 4200 تومانی برای کالاهای مهم 
همچون مواد اولیه و ارزی با قیمت بیش از نرخ مرجع اعلام شده، برای کالاهای تجملی 

و ... در نظر گرفته شده است.
*تامین ارز مورد نیاز متقاضیان واقعی 

رئیس کل بانک مرکزی  همچنین در بیست و هشتمین همایش سیاست های پولی و 
ارزی گفت د: با توجه به ذخایر ارزی قابل اعتماد و تراز مثبت تجاری هیچ گونه نگرانی از 

بابت تامین ارز برای نیاز های واقعی وجود ندارد.
ولی الله سیف با تاکید بر این که با استفاده از سازوکار فعلی قادر خواهیم بود در هر 
شرایطی منابع ارزی را به نیازهای دارای اولویت به شکل بهینه تخصیص دهیم گفت: 
البته در صورت افزایش محدودیت ها، ارز برای ورود کالاهایی که اولویت ندارند، اختصاص 
نخواهد یافت و در این باره هماهنگی و سازگاری میان سیاست های ارزی و تجاری 

پیش شرط اساسی توفیق سیاست های اخیر در حوزه بازار ارز خواهد بود.
رئیس کل بانک مرکزی همینطور به تلاطمات بازار ارز در اواخر سال گذشته و ابتدای 
امسال اشاره کرد و گفت: بررسی ها نشان می دهد ریشه نوسانات ارزی را باید عمدتاً در 
انتظارات شکل گرفته ناشی از آینده روابط مالی و اقتصادی بین المللی کشور جستجو 

کرد.
وی در تشریح اقدامات بانک مرکزی درباره تعدیل نرخ ارز گفت: با مدیریت انتظارات 
و حذف فعالیت های سفته بازانه، تمهیدات مناسبی اتخاذ شد که مهمترین آنها رویکرد 
واقعی  متقاضیان  به  پاسخگویی  و  ارز  تقاضای  مدیریت  با هدف  ارز  بازار  به  جدید 

)واردکنندگان( است.
سیف الزامی شدن ثبت سفارش را برای همه محصولات وارداتی، اصلاح مقررات 
ارز تخصیصی بابت خرید خدمات از خارج، طراحی و راه اندازی سامانه »نظام یکپارچه 
معاملات ارزی« )نیما(، تدوین مقررات مربوط به چگونگی برگشت ارز حاصل از صادرات 
غیرنفتی به چرخه اقتصاد و بازنگری مقررات فعالیت صرافی ها را بخش دیگری از اقدامات 
بانک مرکزی در رویکرد جدید توصیف کرد. رئیس کل بانک مرکزی گفت: در حال 
حاضر با راه اندازی سامانه نیما، ارز حاصل از صادرات غیرنفتی در اختیار واردکنندگان 
رسمی قرار می گیرد که این موضوع بستر مناسبی را برای پاسخگویی به نیاز واقعی ارز و 
مقابله با قاچاق فراهم کرده است. وی تصریح کرد: سامانه نیما ضمن حذف واسطه ها بین 
صادرکنندگان و واردکنندگان، از خروج بدون بازگشت سرمایه های کلان و تامین مالی 

قاچاق کالا به کشور جلوگیری می کند.

نماینده ایران در هیات عامل اوپک: 

ایران پیشنهاد نفتی عربستان و روسیه را 
وتو می کند 

نماینده ایران در هیات عامل سازمان کشورهای صادرکننده نفت )اوپک( گفت: تهران 
هر پیشنهاد عربستان و روسیه برای افزایش تولید را با حمایت عراق و ونزوئلا وتو می کند. 
»حسین کاظم پور اردبیلی« در مصاحبه با پایگاه خبری بلومبرگ آمریکا افزود: سه عضو 

موسس اوپک قصد دارند جلوی تصویب این پیشنهاد را بگیرند.
وی همچنین تصریح کرد: تصویب این پیشنهاد نیازمند اتفاق نظر اوپک است و اگر 
عربستان و روسیه بخواهند به تنهایی تولید را افزایش دهند، توافق همکاری اوپک فرو 

می پاشد. 
براساس گزارش بلومبرگ، این هشدار پس از آن بیان می شود که »الکساندر نواک« 
وزیر انرژی روسیه گفت: مسکو و ریاض برای همکاری در بازار نفت با یکدیگر به توافق 

رسیده اند.
این همکاری دوجانبه آنها را قادر می سازد هر گونه که صلاح بدانند در بازار نفت 

دخالت کنند.
اکنون برای عربستان و روسیه افزایش تولید نفت کاری ندارد، زیرا هر دو کشور کمتر 

از ظرفیت تولید می کنند. 
به گزارش ایرنا، عربستان و روسیه در پاسخ به درخواست آمریکا برای افزایش تولید نفت 
به منظور جبران کاهش صادرات نفت ایران و ونزوئلا به دلیل تحریم های این کشور، 
قرار است در نشست جمعه آینده وزیران نفت اوپک در وین، پیشنهاد افزایش تولید نفت 

را مطرح کنند. 
آنها می خواهند تولید نفت اوپک و همپیمانانش از اول ژوییه )10 تیر( بین 500 هزار 

تا 1.5 میلیون بشکه در روز افزایش یابد.
اوپک در نشست رسمی 30 نوامبر 2016 )دهم آذرماه 1395( خود در وین، برای 
نخستین بار از سال 2008 میلادی با کاهش تولید موافقت کرد تا با کاهش مازاد عرضه 

نفت در بازارها، به بالا رفتن سطح قیمت ها کمک کند. 
روسیه و 9 تولید کننده دیگر نیز در اواخر سال 2016 به توافق کاهش تولید اوپک 
پیوستند. بر اساس این توافق، کشورهای امضاکننده متعهد شدند در مجموع از سطح 
تولید 1.8 میلیون بشکه در روز بکاهند که این میزان، حدود 2 درصد کل تولید نفت در 

جهان است. این توافق تا پایان سال 2018 معتبر است. 
ایران،عراق، کویت، لیبی،  الجزایر، آنگولا، اکوادور، گینه استوایی، گابن،  14 کشور 

نیجریه، قطر، عربستان، امارات متحده عربی و ونزوئلا عضو اوپک هستند. 

کریمی عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:

نرخ بالای اجاره بهای مسکن با درآمد خانوراها 
تناسبی ندارد

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی از رونق سوداگری در بخش مسکن 
انتقاد کرد.

 حمدالله کریمی  با انتقاد از افزایش شدید قیمت مسکن در کشور گفت:تامین مسکن 
خانوارها یک امر ضروری و بدیهی است؛ اما با این وجود قیمت مسکن و اجاره بها به 

نسبت درآمد خانوارها بالا است.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با انتقاد از رونق سوداگری در بخش 
مسکن ادامه داد:یکی از دلایل رکود چند ساله در بازار مسکن جهش های قیمت مسکن 

بود که عملا باعث شد متقاضیان واقعی خرید خانه نتوانند خانه دار شوند.
نماینده مردم شهرستان بیجار گروس در مجلس شورای اسلامی افزود: جمعیت 
جوان کشور بالا است و بخش قابل توجهی از خانوارها را زوج های جوان تشکیل 
می دهند که بطور طبیعی برای زندگی نیاز به تامین مسکن دارند؛ اما در سال های 
اخیر روند صعودی قیمت مسکن و اجاره بها عملا به یکی از عوامل مانع ازدواج تبدیل 

شده است.
کریمی در ادامه گفت و گو با خبرنگار خبرگزاری خانه ملت تصریح کرد:در حالی در 
کشور اعلام می شود تعداد قابل توجهی خانه های خالی وجود دارد که بخشی از روند 

افزایش قیمت مسکن کاذب است که بیانگر ضعف در تنظیم بازار است.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی بابیان اینکه نرخ بالای اجاره بهای 
مسکن با درآمد خانوراها تناسبی ندارد، یادآور شد:باید پذیرفت در چند سال اخیر با 
وجود اینکه بارها از سوی دولت اعلام شده که موضوع ساخت مسکن اجتماعی پیگیری 

می شود؛اما در عمل اتفاقی نیافتاده است.

 معاون اقتصادی رییس جمهور گفت: در دو هفته آینده تصمیمات جدیدی در یک 
سیستم شفاف و در جهت تصمیمات سه ماه قبل ارزی دولت گرفته می شود. کسانی 

که مصارف معقول ارزی دارند، نباید نگران تصمیمات جدید باشند. 
محمد نهاوندیان در یک برنامه تلویزیونی اعلام کرد: مردم نگران هستند که مساله 
نوسان قیمت ها در آینده چه می شود و وظیفه دولت این است که افق آینده را برای 

آنها مشخص کند.
وی گفت: نگرانی هایی درباره تقاضا وجود دارد و نوسانات قیمت پیش از این که واقعی 

باشد، از احساس ذهنی ایجاد تورم شکل گرفته است.

نهاوندیان افزود: رفتار عامه مردم را باید از برخی سوداگران و اختلالگران بازار جدا 
کرد و دولت تلاش می کند برای مردم اطمینان و آرامش خاطر ایجاد کند.

وی با بیان اینکه در تامین کالاهای اساسی و حیاتی تولید هیچ نگرانی وجود ندارد، 
تصریح کرد: درآمد نفتی به طور کامل ارز مورد نیاز کالاهای اساسی و حیاتی کشور 

را تامین می کند.
معاون رئیس جمهور عنوان کرد: تولیدکشور ¬بدون نفت¬ در دو ماهه ابتدای امسال 
4.6 درصد افزایش یافته، البته واردات نیز افزایش داشته است. صادرات نیز در دو ماهه 

نخست سال 9۷ در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته افزایش داشته است.
جلوی نرخ های موهوم را می گیریم

نهاوندیان گفت: دولت اجازه نمی دهد اشخاصی ارز 4 هزار و 200 تومانی دریافت 
کنند و کالاهای تولید شده یا وارداتی را با نرخ های موهوم به مصرف کننده بفروشند. 
نباید اجازه داد سرمایه سرگردانی که در گذشته بخشی از آن صرف قاچاق می شده 

است، اکنون با خریداری پراید یا سکه، بازار را دچار نوسان کند.
وی با تایید کمپینی که یکی از ورزشکاران سرشناس درباره تحریم کالاهایی که 
گران شده راه اندازی کرده است، افزود: سطح آگاهی جامعه به جایی رسیده است که 

اگر کالایی بی دلیل گران شده باشد، مردم آن را نخرند.
*برخورد با اخلالگران اقتصادی

معاون اقتصادی رییس جمهور در ادامه گفت: مهمتر از برخورد با اخلالگران اقتصادی، 
آگاه ساختن مردم و فرهنگ سازی در جامعه است.

نهاوندیان با بیان اینکه توهم گرانی موجب گرانی می شود، افزود: دولت باید با 
اطلاع رسانی و شفاف سازی وظیفه خود را برای جلوگیری از ایجاد توهم گرانی در 
جامعه انجام دهد. وی درباره برخورد با اخلالگران اقتصادی نیز گفت: دستگاه های 

مسئول اختیار لازم را در این زمینه دارند.
نهاوندیان افزود: اگر اعتقاد داریم کالایی بی دلیل گران است، نباید آن را خریداری 
کنیم و بازارهای مالی و پولی کشور نیز باید سرمایه های مردم را برای افزایش ثروت 

هدایت و از کنار آن تولید را نیز افزایش دهند.
وی با بیان اینکه کسی که نگران ارزش سرمایه اش است، نباید به سمت بازارهای پر 
ریسک مانند موسسات اعتباری غیرمجاز برود، تصریح کرد: در چند روز اخیر بر اساس 
آمار معادل سه سال رجوع به بازار بورس داشته ایم؛ البته متقاضیان سهام باید بدانند 

سهام چه شرکت هایی را خریداری کنند.
*تامین ارز مورد نیاز کشور

معاون رییس جمهور متذکر شد: دولت توان تامین ارز مورد نیاز کشور را از ارز حاصل 
از فروش نفت، صادرات پتروشیمی، سنگ های معدنی و فولاد و تنوع گسترده ای از 

توان صادراتی کشور دارد.
نهاوندیان گفت: بانک مرکزی از ابتدای امسال تا 2۷ خرداد بیش از 20 میلیارد و 
592 میلیون دلار برای کالاها اختصاص داده که 11.1 میلیارد دلار آن بانکی، حدود 
پنج و نیم میلیارد دلار آن از ارز صادرکنندگان بزرگ مانند پتروشیمی ها و ۷66 
میلیون دلار آن از محل صادرات اشخاص بوده است. از این رقم جمعا 9 میلیارد و 

۷00 میلیون دلار برای واردات تامین شده است.
نهاوندیان با بیان اینکه افق تامین ارزی مورد نیاز کشور از سه ماه پیش روشن تر 
است، تصریح کرد: در دو هفته آینده تصمیمات جدیدی در یک سیستم شفاف و در 
جهت تصمیمات سه ماه قبل ارزی دولت گرفته می شود. کسانی که مصارف معقول 

ارزی دارند، نباید نگران تصمیمات جدید باشند.
*ثبت سفارش ۲۵ میلیارد دلاری واردات کالا

معاون رییس جمهور درباره ثبت سفارش 25 میلیارد دلاری واردات کالا از ابتدای 
امسال تا کنون نیز گفت: چون نرخ ارز با نرخ پایین تامین شده است، برخی ها تقاضای 
بیش از حد داشته اند و عده ای نیز می خواهند قیمت را بالا بدهند که از آن سوء 
استفاده کنند در حالی که واردات کشور از ابتدای امسال نسبت به مدت مشابه سال 

گذشته فقط 5 دهم درصد افزایش یافته است و خبری از واردات بی رویه نیست.
نهاوندیان افزود: صادرات کشور در دو ماهه نخست امسال در مقایسه با دو ماهه 

ابتدای سال گذشته 24 درصد افزایش یافته است.
وی گفت: دومین شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران سه قوه فردا با هدف 
چالاکی بیشتر سیستم تصمیم گیری برای روبه رو شدن با مسائل ساختاری در اقتصاد 
و تصمیم گیری های فوری برگزار می شود. موضوع نشست فردا بحث های دو سه هفته 
گذشته ستاد اقتصادی دولت، ساماندهی بازار، مواجهه با تهدیدات تحریمی و طرح 

نیازهای قانونی یا غذایی مشکلات اقتصادی کشور است.
وی گفت: آمریکا در تصمیم خود برای خروج از برجام، گل به خودی زده و تنها مانده 

است و اکنون بیشتر کشورهای جهان کنار ایران ایستاده اند.

معاون اقتصادی رییس جمهور :

تصمیمات جدید ارزی در راه است 

دادنامه 
پرونده کلاسه 9609982618601333 شعبه 106 دادگاه کیفری دو شهرستان 

کرج ) 106 جزایی سابق ( تصمیم نهایی شماره 9۷099۷2614600262 
شاکی : خانم صغری سیاوشی فرزند محرم به نشانی استان البرز – شهرستان 

کرج – شهر محمدشهر – جعفرآباد خ غدیر انتهای لاله 5 درب آخر 
متهم : آقای رحمان سلیمانی قلعه زنجیری فرزند خمان به نشانی فاقد آدرس 

اتهام : ترک انفاق فرزند 
پرونده کلاسه شماره 9۷0045 

به تاریخ 9۷/03/20 پرونده تحت نظر است بشرح ذیل با اعلام ختم رسیدگی 
تصمیم گیری می نماید . 

)رای دادگاه ( 
درخصوص اتهام آقای رحمان سلیمانی قلعه زنجیری فرزند خمان دایر بر ترک 
انفاق فرزند مشترک با شکایت و اعلام خانم صغری سیاوشی دادگاه با توجه به 
شکایت مطرح شده ،گزارش ضابطان ، قرار مجرمیت ، کیفرخواست ، اجابت نشدن 
دعوت دادگاه از سوی وی و سایر قرائن و امارات بزه اتسابی را محرز وی را به 6 ماه 
حبس تعزیری محکوم می نماید این رای غیابی است مستندا به مواد 18 – 19 – 
از ق 0 م10 و ماده 53 از قانون حمایت ازخانواده صادر و ظرف مدت 20 روز از ابلاغ 
قابل واخواهی در این شعبه سپس ظرف مدت 20 روز قابل تجدیدنظر درمحاکم 

تجدیدنظر مستقر در مرکز استان البرز است ط% م/9۷/10196/ف 
رئیس شعبه 106 دادگاه کیفری دو کرج - عاشوری

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تهران گفت: »دور زدن تحریم ها«، »شدیدتر شدن تحریم ها« و »مذاکره« را سه 
سناریوی پیش رو در دوران تحریم جدید برشمرد. 

»مسعود خوانساری« در نشست هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران با اشاره به خروج آمریکا از برجام افزود: برای هر کدام از این 
سناریوها، باید از اکنون راه حل داشته باشیم زیرا علاوه بر ساختار معیوب اقتصاد داخلی، بحث تحریم ها هم مزید بر علت شده و 

اقتصاد را دچار مشکل کرده است.
رئیس اتاق تهران گفت: البته باید قبول کرد که آمریکا بیش از 30 درصد اقتصاد دنیا را هدایت می کند و کشورها ترجیح می 

دهند که اگر قرار باشد بین ما و آمریکا انتخاب کنند، به دلیل منافع ملی خود آمریکا را انتخاب کنند.
وی افزود: اینکه ما فکر کنیم اروپا مشکل گشای ما است، ساده اندیشی است زیرا خود آنها نیز با آمریکا در این رابطه دچار مشکل 

هستند و هر روز آمریکا برای کالاهای آنها تعرفه هایی وضع می کند.
خوانساری اظهار داشت: در این شرایط، کشورهایی مثل چین، ترکیه، روسیه و کره که در سالهای تحریم به ما کمک می کردند، 

امروز زودتر از مهلت مقرر، پیش دستی می کنند که روابط را با ایران محدود کنند یا به دنبال افزایش نرخ ها باشند.
وی افزود: به هر حال تحریم این بار مشکل تر خواهد بود و اگر بخواهیم مقابله کرده و تصمیم بگیریم، باید قبل از اینکه به جایی 

برسیم که از عهده آن بربیاییم، سناریویی ترسیم کرده که در مقابل آن تصمیم گیری کنیم.
خوانساری در مورد سه سناریوی پیش رو گفت: اینکه مجدد تحریم ها را دور بزنیم، این بار مشکل تر خواهد بود ضمن آنکه 

سناریوی دوم مشکل شدن خرید نفت ایران و اجرای نفت در برابر غذا است.
وی تاکید کرد: برای این سناریوها باید از اکنون فکر کنیم؛ در این صورت است که کار را بهتر مدیریت خواهیم کرد. 

رئیس اتاق تهران گفت: قبل از همه اینها، اتحاد درون کشور و وحدت اهمیت دارد؛ نباید هر روز شاهد این باشیم که صفحه های 

روزنامه ها وحدت ملی را دچار مشکل کند. اجرای هر یک از این سناریوها نیازمند وحدت ملی است.
وی در بخش دیگری از سخنان خود به نرخ رشد اقتصادی اشاره کرد و گفت: رشد سرمایه گذاری از سال 90 )بجز یک فصل( 
منفی بوده و این در حالیست که رقم سرمایه گذاری در سال گذشته 300 هزار میلیارد تومان بوده است که 19.۷ درصد تولید 

ناخالص داخلی را تشکیل می دهد.
خوانساری ادامه داد: این رقم در مقایسه با کشورهای در حال توسعه که 32.5 درصد است، رقم بسیار پایینی به شمار می رود.

وی با اشاره به مسایل ارزی نیز اظهار داشت: دولت با تصمیم خود هیجان های ارزی را کنترل کرد اما اقتصاد ایران کماکان با 
معضل ارز درگیر است. 

رئیس اتاق تهران با بیان اینکه این در ماههای گذشته، تقاضا برای تمدید و صدور کارتهای بازرگانی بیشتر شده است، گفت: این 
روند در شرایط اقتصادی نامناسب کنونی، جای سوال دارد.

وی در بخش دیگری از سخنان خود به مساله نقدینگی پرداخت و اظهار داشت: نقدینگی همچون بهمنی است که هر روز روانه 
یکی از بازارهای ارز، سکه، خودرو و ساختمان می شود.

خوانساری گفت: روزانه حدود یک هزار میلیارد تومان به نقدینگی کشور اضافه می شود که اگر این رقم مهار نشود، این بهمن، 
بخش های مختلف را تحت تاثیر قرار داده و اقتصاد را به شکل دیگری دچار مشکل می کند.

رئیس اتاق تهران اضافه کرد: دولت برای اینکه بتواند از هیجان های ارزی جلوگیری کند، در ظرف کمتر از یک ماه بالغ بر هفت 
میلیون قطعه سکه یعنی 60 تن طلا را به قیمت 10 هزار میلیارد تومان، پیش فروش کرده است.

وی اظهار داشت: این رقم ، سهم حدود 10 روز از نقدینگی کشور است و از این طریق می توان ملاحظه کرد که در 350 روز 
سال حجم نقدینگی چقدر است.

نماینده ایران در بانک جهانی: 

»اف.ای.تی.اف« راه مقابله با تحریم را 
تسهیل می کند 

نماینده ایران در بانک جهانی گفت: اگر به اروپایی ها فشار می آوریم که باید کانال 
مطمئنی ایجاد و از مناسبات مالی )در برابر تحریم( محافظت و این روابط را برقرار کنند، 
باید بدانیم روابط مانند بازی فوتبال دو طرف دارد که نیازمند اجرای مقررات بین المللی 

همچون اف.ای.تی.اف است. 
»فرهاد نیلی« دیروز در سی و نهمین نشست هیات نمایندگان اتاق بازرگانی، صنایع، 
معادن و کشاورزی تهران در پیامی که به صورت ویدئویی منتشر شد، افزود: با توجه 
به فضای شیرین به وجود آمده در میان مردم در تب فوتبال و جام جهانی، فضای 
بین المللی بانکی شبیه جام جهانی است. وی ادامه داد: برای حضور در روابط بانکی 
 بین المللی، باید بانک هایی داشته باشیم که کارت قرمز نگرفته اند؛ بانک هایی که 2 کارت 
زرد یا به طور احتیاطی یک کارت زرد هم نگرفته باشند زیرا بازی روابط بانکی بر خلاف 
بازی فوتبال، قرار نیست که بعد از 90 دقیقه تمام شود و بعد از شروع، پایانی برای آن 

متصور نیست.
* آشنا نبودن بانک های ایرانی با استانداردهای بین المللی

نیلی تصریح کرد: باید بتوانیم بازیکنانی به زمین بفرستیم که واجد شرایط و آماده این 
مسابقه باشند؛ اما بانک های ما سال هاست هیچ حسابرس  بین المللی، حساب های آن 
را بررسی و صورت های مالی آن را امضا نکرده است؛ بانک ها صورت های مالی خود را 
براساس استانداردهای مورد قبول جامعه  بین المللی تنظیم نکرده اند و با این استانداردها 

آشنایی ندارد.
وی ادامه داد: بانک های ما نمی توانند نسبت کفایت سرمایه خود را اعلام کنند به این 
دلیل که این نسبت، اصلا قابل دفاع نیست؛ نمی توانند نسبت مطالبات معوق خود اعلام 

کنند زیرا سال هاست که از حد نصاب های  بین المللی فراتر رفته است.
نماینده ایران در بانک جهانی افزود: بانک های ما با مدیریت ریسک در اندازه های 
 بین المللی حتی در اندازه های منطقه ای آشنایی ندارد و برخی از ریسک ها را نمی تواند 
اندازه گیری کند؛ حتی در صورت اندازه  گیری، ابزار لازم برای تخفیف و مدیریت این 
ریسک ها را ندارد؛ در اندازه  بین المللی و منطقه ای ظاهر نشده اند؛ صورت های مالی خود 
را منتشر نکرده زیرا به طور کلی صورت های مالی قابل انتشار ندارد نه به دلیل اینکه 

بانک های بدی هستند بلکه به دلیل اینکه تاکنون وارد چنین مسابقه ای نشده اند.
به گفته نیلی، تاکنون قاعده بازی، محلی و داخلی بوده است؛ پیش از بازی، حین بازی 
و بعد از بازی صورت یکدیگر را  می بوسند و تعارف دارند و چون بازی اصلا جدی نبوده، 
دعاوی و اختلافات و خطاهای این هم بازی با پادرمیانی داور و صحبت  مربی ها، قابل حل 
و فصل است. نماینده ایران در بانک جهانی اظهارداشت: سال ها پیش، زمانی که برای 
تیم های مقابل کری می خواندیم، زمانی که نفت را بالای 110 دلار می فروختیم و وضع 
مالی ما بسیار خوب این بود، حریفان ما همه مقررات و بازی های تمرینی خود را براساس 
استانداردهای فیفا تدوین و تمرین کرده اند؛ همان مقرراتی که باید در داخل زمین از 
آن پیروی کنیم؛ در آن زمان غافل بودیم که ما هم دست آخر در بازی بین المللی باید 
با آن مقررات بازی کنیم نه مقررات داخلی خودمان. این اقتصاددان تاکید کرد: حالا اگر 
بگوییم مقررات بازی بین المللی منصفانه نیست کسی حرف ما را نمی پذیرد چون مقررات 
به قوانین فیفا تبدیل شده است؛ حالا فیفا یا اف ایِ تی اف )FATF( یا یک نهاد بین المللی 
دیگر، تفاوتی نمی کند؛ مهم این است که نهاد بین المللی آن مقررات مصوب را می پذیرد 
و مسئول نیست که ما در مورد منصفانه بودن یا نبودن این مقررات صحبت کنیم. نیلی 
افزود: ما در زمین بازی هستیم و غیر از خودمان و تیم حریف و داور، هزاران تماشاگر، 
مسابقه را می بینند و آنها نیز مقررات بین المللی را نافذ می دانند. صدها میلیون بیننده هم 
این بازی را به طور غیرمستقیم تماشا می کنند و آنها هم مقررات بین المللی را قبول دارند.  
به گفته وی، برابر این مقررات اگر بازیکنی کارت قرمز بگیرد، باید زمین بازی را ترک 
کند. اگر بازیکن ما در بازی گذشته کارت قرمز یا 2 کارت زرد گرفته باشد اصلا نمی تواند 
برای بازی وارد میدان شود؛ بنابراین شاید نخستین اولویت ما این است که ترکیب تیم را 
طوری بچینیم که به تعداد کافی بازیکن برای بازی داشته باشیم؛ یعنی باید ببینید چند 
بانک دارید که می توانند در فضای بین المللی با دیگر بانک ها وارد روابط کارگزاری شوند. 

* ضرورت راه اندازی پویش نیاز به بانک سالم با تراز بین المللی 
نیلی تصریح کرد: هرچند امروز بسیار دیر است اما به طور قطع هنوز از فردا زودتر 
است؛ باید اتاق تهران، اتاق ایران و همه اتاق های بازرگانی این پویش)کمپین( را زودتر از 
این شروع می کردند که ما به بانک های سالم در مقیاس بین المللی احتیاج داریم؛ نه فقط 
سالم در مقیاس داخلی. احتیاج به بانک های قوی داریم؛ بانک هایی که مدیریت ریسک 
را بشناسند، بتوانند به زبان بین المللی صحبت کنند و تراز قابل دفاع داشته باشند؛ 
در واقع به بانکداران  بین المللی نیاز داریم. نماینده ایران در بانک جهانی گفت: اکنون 
این پویش باید فعالیت خود را شروع کند تا حداقل فضا اینگونه نباشد که بنگاه های 
ما فقط به دنبال تسهیلات ارزان  قیمت، نرخ ارز ارزان و گرفتن وام و تسهیلات بدون 
اعتبارسنجی هستند؛ به طور قطع بنگاه های ما و اتاق بازرگانی که بنگاه های را نمایندگی 
می کند، دنبال این خواسته ها نیستند. وی اضافه کرد: باید بدانیم معرکه ای که از دستکم 
20 سال پیش شروع شده، قرار است تندتر و شدت اش بیشتر شود؛ خزانه داری آمریکا 
با همه قوا آن را دنبال می کند؛ ما برای مواجهه با این شرایط باید بانک های قوی داشته 
باشیم؛ بانک هایی که حداقل تماشاگران بپذیرند که واجد شرایط و بدون کارت قرمز 

هستند و می توانند وارد زمین بازی شوند.



چهارشنبه -30 خرداد ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 4582 ورزشی44

ایران - اسپانیا 

یوزهای ایرانی در اندیشه خلق شگفتی 

دیدار تیم ملی کشورمان برابر اسپانیا اگرچه جدال نابرابر در جام جهانی روسیه 
تلقی می شود اما می تواند به خلق حماسه توسط یوزهای ایرانی مقابل کهکشان 

فوتبال اروپا تبدیل شود. 
دیدار تیم های ایران و اسپانیا در حالی  امروز چهارشنبه از ساعت 22 و 30 دقیقه 
آغاز می شود که کادر فنی هر 2 تیم در اندیشه کسب امتیاز این دیدار مهم هستند. 
شاگردان »کی روش« با برد ارزشمند مقابل مغرب توانستند با روحیه مضاعف 
 B جام جهانی روسیه را آغاز کنند و برای چند روز هم که شده صدر جدول گروه

را بالاتر از تیم های نامدار اسپانیا و پرتغال تصاحب کنند. 
یوزهای ایرانی در دیدار نخست خود با دوندگی و جنگندگی مثال زدنی توانستند 
تیم ملی مغرب را به زانو درآورند و دستکم قاره آسیا را بالاتر از آفریقا در دور نخست 

این جام سربلند کنند. 
اما دیدار مقابل اسپانیا بدون تردید قابل قیاس با حریف مغربی نیست و کی روش 

به خوبی از حساسیت های این مسابقه آگاهی دارد. 
سرمربی پرتغالی تیم ملی کشورمان که به طور کامل از فوتبال اسپانیا شناخت 
دارد، باب کری خوانی را از هم اکنون آغاز کرده و در اظهارنظر جالب نیز عنوان 

داشته که اسپانیا اگرچه بهترین و تکنیکی ترین بازیکنان را دارد اما این تنها عامل 
پیروزی در میدان نمی شود و هیچ تیمی نمی تواند با استفاده از شهرتش برنده 

میدان باشد. 
او تیمش را مقابل حریفی مهره چینی می کند که به لحاظ فنی و تاکتیکی 
شناخت لازم را داشته و تا حد ممکن افکار سرمربی اسپانیا را بازی خوانی کرده 

است. 
کی روش به خوبی می داند که فردا بازی متفاوتی را به انتظار می کشد و اسپانیا 
فراتر از بسیاری از تیم های فعلی جام جهانی روسیه است و در تمامی پست ها 

دارای ستاره های باتجربه و نامی هستند. 
او به طور قطع در وهله نخست به دنبال مهار بازیکنان حریف، برهم زدن آرایش 

تاکتیکی و خنثی کردن برنامه تهاجمی آنها خواهد بود. 
در دیدار فردا هیچ انتظاری بابت پیروزی تیم ملی کشورمان نیست چرا که 

تساوی هم می تواند خلق شگفتی را رقم بزند. 
سرمربی تیم ملی کشورمان به طور حتم برای بازی فردا سیستم تدافعی را در 
دستور کار قرار می دهد و با لایه بندی دفاع تیمش سعی در مهار خط آتشین 

اسپانیا و رسیدن به هدفی است که در این روزها مرور می کند. 
او به این مهم واقف است که تساوی اسپانیا و پرتغال کار تیمش را برای رویارویی 
با کهکشان فوتبال اروپا دشوار کرده و آنها برای ارتقا جایگاه خود در جدول گروه 

B فقط به برد می اندیشند. 
اما تیم تحت هدایت کی روش هم در بازی نخست با وجود فشارهای هجومی 
مغرب در 20 دقیقه نخست به خوبی محک خورد و نشان داد که حریف از پیش 

بازنده نخواهد بود. 
کی روش بی شک برای مهار این وضعیت نسبت به سیستم دفاعی و چشم 

دوختن به ضد حمله ها، تاکتیک تیمش را چیدمان می کند. 
دوندگی بی امان بازیکنان، بازی فشرده، برهم زدن تاکتیک مالکیت توپ بازیکنان 
حریف و استفاده بهتر از ضد حمله ها می تواند فشار روحی و فنی را از پیکره تیم 

ملی کشورمان تا حد زیادی بردارد. 
این روزها کی روش با آنالیز دقیق سیستم و تاکتیک تیم ملی اسپانیا، می کوشد 

تا این تیم را همانند مغرب زمین گیر کند. 
تساوی در مقابل اسپانیا نه تنها خلق شگفتی بزرگ جام بیست و یکم تلقی می 

شود بلکه گام بزرگی برای صعود به مرحله دوم را رقم می زند. 
یکی از ویژگی های مهم این دیدار ، ساعت بازی پس از انجام دیدار تیم های 
مغرب و پرتغال خواهد بود که تا حد زیادی تکلیف گروه B را مشخص می کند. 

کی روش می تواند با اطلاع از نتیجه دیدار 2 حریف دیگر گروه B، با شرایط 
متفاوت تر مقابل اسپانیا ظاهر شود و آنچه که مشهود است، تیم ملی کشورمان با 

انگیزه مضاعف به مصاف حریف کهکشانی خود می رود. 
ارایه عملکرد مثبت از سوی بازیکنان ایرانی در این دیدار چه بسا دروازه های ورود 
به فوتبال اروپا را برای آنها خواهد گشود ضمن اینکه مسیر صعود را نیز هموار می 
سازد.  شاگردان کی روش در مقابل مغرب بارها به خلق موقعیت پرداختند و در 
کنار کارهای تدافعی بی نقص به یک برد ارزشمند دست یافتند؛ بنابراین آنها ثابت 
کرده اند که با روحیه حق طلبی، جنگندگی بی امان و کاهش ضریب اشتباهات 

می توانند دستاوردهای بزرگ را به ارمغان بیاورند. 
یوزهای ایرانی با قلب های خود بازی می کنند، با ساق های استوار می دوند و به 

پشتوانه 80 میلیون ایرانی برای سربلندی نام ایران به مصاف رقبا می روند. 
تدبیر کی روش از جام جهانی 2018 با دو نگرش مطرح شده؛ اینکه ابتدا به دنبال 
خوشحال کردن مردم ایران است و در کنار آن در اندیشه صعود تاریخی تیم ملی 

به بازسازی تیمش خواهد پرداخت. 
او بارها ثابت کرده که تیم تحت هدایتش می تواند خلق حماسه کند، شگفتی 

بسازد و فراتر از آنچه که انتظار می رود، افتخار کسب کند. 
برای دیدار امروز که قرار است از ساعت 22 و 30 دقیقه در ورزشگاه کازان روسیه 

برگزار شود، لحظه شماری می کنیم؛ لحظاتی پراسترس اما مملو از امید و آرزو. 

جهانبخش : 

آماده دیدار با اسپانیا هستیم
بازیکن تیم ملی با تمجید از نقش و جایگاه کارلوس کی روش در فوتبال ایران تاکید 
کرد گفت : در حال  حاضر تمام تمرکز تیم بر روی بازی با  اسپانیا است بازی های 
این تیم آنالیز شده است و آماده دیدار با این تیم هستیم. علیرضا جهانبخش در 
گفت وگوی اختصاصی با خبرنگار اعزامی ایسنا به روسیه، درباره نقش و جایگاه 
کارلوس کی روش در تیم   ملی فوتبال ایران اظهار کرد: کی روش در طی این چند 
سال نشان داده است که یک مربی توانمند و سطح بالایی است. او ثابت کرده است 
که می تواند مربی تغییرات باشد و نشان داده که چگونه می تواند این تغییرات را ایجاد 
کند. او افزود: کارلوس کی روش در فوتبال ایران جایگاه بسیار بالایی دارد. بسیاری از 
بازیکنان فوتبال ایران پیشرفت فوتبال خود را مدیون تلاش های او هستند. کی روش 
به تیم   ملی فوتبال ایران کمک بسیاری کرده است و عامل تغییرات مهمی در این 
تیم بوده است. جهانبخش ادامه  داد: کارلوس کی روش نظم تیمی و اقتدار به تیم 
داده است و شرایط متفاوتی نسبت به گذشته ایجاد کرده است. او در طول سال های 
حضورش در تیم   ملی ایران همواره علاوه بر نظم دهی به تیم تاکتیک و تکنیک های 
منحصر به فردی را نیز به بازیکنان تیم   ملی آموخته است. او مربی مقتدری است که 
نظم اولویت کارش است. بازیکن تیم   ملی فوتبال ایران ادامه  داد: خیلی خوشحالم 
که با کی روش کار می کنیم. ما ممکن است در راه جام جهانی مشکلاتی داشتیم و 
بازی های دوستانه ای را از دست دادیم و شاید آمادگی کاملی برای حضور در جام 
جهانی نداشتیم اما کارلوس کی روش با شرایطی که در تیم   ملی ایجاد کرد بازیکنان 
را برای حضور در جام جهانی آماده کرد. اکنون تیم   ملی بهترین شرایط را برای 
حضور در جام جهانی دارد. وی با اشاره به بازی با مراکش و کسب پیروزی در این 
دیدار گفت : به عنوان بازیکنان تیم   ملی خیلی خوشحال هستیم که توانستیم این 
پیروزی را کسب کنیم. به  هر حال بازی در جام جهانی همیشه دشوار است. جلوی 
 اسپانیا و پرتغال نیز تلاش می کنیم بازی های خوبی را ارائه دهیم، می دانیم که کار 
سختی است ولی اگر با هم همدل و همراه باشیم قطعا شانس موفقیت خواهیم 
داشت. وی ادامه  داد: در حال  حاضر تمام تمرکز تیم بر روی بازی با  اسپانیا است 

بازی های این تیم آنالیز شده است و آماده دیدار با این تیم هستیم.

معاون باشگاه استقلال: 

امیدواریم تیام عاقلانه تصمیم بگیرد
معاون باشگاه استقلال در خصوص آخرین وضعیت تیام گفت:طبق قراردادی که با 
وی داریم اگر قرار بود از استقلال جدا شود باید پیشنهاد رسمی به دست ما می رسید 
که نرسید. ما برای تیام حتی به ترکیه هم رفتیم،فکر می کنم او طی یکی دو روز 
آینده تصمیم نهایی خود را بگیرد ولی ما امیدواریم که او تصمیم عاقلانه ای اتخاذ 
کند. پندار توفیقی در خصوص اینکه ظاهرا جباروف از وضعیت پرداختی باشگاه به 
وی ناراحت است گفت: آخرین قسط قرارداد جباروف را باید به او پرداخت کنیم، 
شما بهتر می دانید وضعیت ترانسفر پول از ایران به خارج چگونه است. ما به او گفتیم 
برای دریافت پولش به تهران بیاید و با ذیحساب باشگاه هم صحبت کند، حدود 50 
روز پیش هم قرارداد سال آینده را به وی دادیم، قرار شد بعد از اینکه قسط آخر وی 
پرداخت شد در خصوص سال آینده هم صحبت کنیم.به هر حال باشگاه استقلال 
در لیگ قهرمانان آسیا در وضعیت خوبی قرار دارد و بازیکنان علاقه مند هستند به 
این تیم بیایند. باشگاه هم در صدد پرداخت مطالبات بازیکنان است. وی تاکید کرد: 
اگر جباروف تصمیم داشته باشد فوتبالش را در ایران ادامه بدهد قائدتا باید قبل از 
شروع تمرینات در تهران حضور پیدا کند و پولش را تحویل بگیرد و قرارداد جدید 
را هم امضا کند. معاون باشگاه استقلال در خصوص اینکه گفته می شود شفر روی 
بازیکنی نظر دارد که از نظر فیزیکی به تیام شبیه است گفت: هنوز آقای شفر بازیکن 
جدیدی را رسما به باشگاه معرفی نکرده است. توفیقی که با رادیو تهران صحبت 
می کرد در خصوص آخرین وضعیت چشمی و حسینی گفت:هر دو بازیکن یک سال 
دیگر با استقلال قرارداد دارند، ممکن است بعد از جام جهانی برای آنها پیشنهاد بیاید 
ولی تیم ما هم در آسیا شرایط خوبی دارد و من فکر می کنم آنها عاقلانه تر تصمیم 
بگیرند. کم اتفاق می افتد یک بازیکن در نیمه نهایی یا فینال آسیا بازی کنند افتخار 
بزرگی است. وی در خصوص اینکه ممکن است این بازیکنان راهی اروپا شوند گفت: 
اگر مثلا بازیکنی به بایرن مونیخ یا هامبورگ برود می تواند باعث افتخار باشد ولی 
باشگاه های درجه 2 و 3 اروپایی منافعش جای دیگر و برای اشخاص دیگر می رود. 

تیم شهید لطفی قهرمان جام رمضان فوتسال قم شد

تیم فوتسال شهید مهدی لطفی نیاسر عنوان قهرمانی جام رمضان فوتسال قم را 
به خود اختصاص داد.

رقابت های جام رمضان فوتسال استان قم یادواره شهدا مدافع حرم از ابتدای ماه 
مبارک رمضان با حضور 32 کار خود را آغاز کرد و تیم ها به صورت گروهی بازی های 
خود را شروع کردند که پس ازآن مراحل به صورت حذفی برگزار شد تا چهره تیم های 

صعودکننده به جمع چهار تیم برتر مشخص شود.
بازی رده بندی دو تیم شهدای نیروگاه و دنیای ورزش به مصاف یکدیگر رفتند که 
در وقت قانونی 5 بر 5 به تساوی رسیده و در ضیافت پنالتی ها دنیای ورزش با نتیجه 
سه بر دو  به پیروزی رسید تا عنوان سومی را تصاحب کند. در شرایطی که استقبال 
قابل قبولی از فینال این مسابقات شد، تیم های شهید لطفی و الماس شهر در سالن 
دوهزارنفری شهید حیدریان برابر یکدیگر صف آرایی کردند.هر دو تیم از بازیکنان 
لیگ برتری استان قم تشکیل شده بود و همین موضوع به حساسیت مسابقه افزوده 
و باعث شد بازی جذاب آغاز و ادامه پیدا کند. در نیمه نخست هر دو تیم با تساوی 
دو بر دو به رختکن رفتند و در نیمه دوم تیم شهید لطفی نبض بازی را در دست 
گرفت و با استفاده از تجربه بازیکنان لیگ برتری خود دو گل دیگر را به ثمر رساند 
تا مسابقه با نتیجه چهار بر دو به پایان برسد. بدین ترتیب تیم شهید مهدی لطفی 
نیاسر عنوان قهرمانی جام رمضان فوتسال استان قم را به خود اختصاص داد. مراسم 
اهدا جام قهرمانی نیز با حضور حجت الاسلام لطفی نیاسر مدیرکل صداوسیمای 
مرکز قم،روح الله رمضانی معاون اداره کل ورزش و کریم بهرامی رئیس هیئت فوتبال 
به انجام رسید. در پایان هم از سوی رسول قلی زاده سرپرست تیم شهید لطفی 

نیاسر پیراهن این تیم به برادر آن شهید والامقام مدافع حرم اهدا شد.

رئیس فدراسیون والیبال گفت: از آمریکا به خاطر مشکلاتی که برای تیم ملی در سفر 
به این کشور ایجاد کرد، شکایت می کنیم. 

تیم ملی ایران در هفته چهارم لیگ ملت های والیبال، در شیکاگو آمریکا به مصاف 
رقیبان خود رفت اما سفر ملی پوشان به این کشور با دردسرهای زیادی همراه شد.

با وجود اینکه آذر 96، اعضای تیم شامل بازیکنان و کادر فنی با سفر به امارات و 
مراجعه به سفارت آمریکا، اقدامات لازم برای دریافت ویزای این کشور را انجام داده 
بودند، ولی ویزای همه نفرات صادر نشد. حتی امیر خوش خبر سرپرست تیم ملی هم 

به دلیل دریافت نکردن ویزا، نتوانست تیم را در این سفر همراهی کند.
این اتفاق در حالی رخ داد که تیم ملی والیبال ایران در سال های گذشته چند بار 
برای شرکت در لیگ جهانی و بازی های تدارکاتی به آمریکا سفر کرده بود اما هیچگاه 

مشکلی در زمینه ویزا نداشت.
علاوه بر آمریکا، فرانسه هم به همه بازیکنان تیم ملی ویزا نداده بود. تیم ملی در هفته 
نخست لیگ ملت ها به این کشور سفر کرد اما امیرحسین توخته که یکی از بازیکنان 

مورد نظر ایگور کولاکوویچ سرمربی تیم ملی برای حضور در لیست بازیکنان بود، به 
دلیل نداشتن ویزا از سفر بازماند.

پس از پایان مسابقات هفته چهارم، ایگور کولاکوویچ که به نظر می رسید از شرایط 
موجود کلافه شده است، در مصاحبه ای از صادر نشدن ویزای کشورهای اروپایی و 
آمریکا برای برخی اعضای تیم و همچنین از معطلی چند ساعته تیم در فرودگاه آمریکا 

انتقاد کرد.
به گفته کولاکوویچ، اعضای تیم ملی ایران حدود سه ساعت در فرودگاه آمریکا معطل 
شدند تا به سوالات به گفته او »احمقانه« پلیس فدرال آمریکا پاسخ دهند، آن هم در 
حالی که تمام مشخصات و اطلاعات بازیکنان و اعضای کادر فنی، هنگام درخواست 

ویزا ارائه شده بود.
احمد ضیایی رئیس فدراسیون والیبال روز سه شنبه در گفت و گو با سایت فدراسیون، 
درباره مشکلات ایجاد شده برای تیم در سفر به آمریکا اظهار داشت: این موضوع متاثر از 
شرایط سیاسی بین المللی ما است. هشت ماه قبل در سفارت آمریکا در دوبی کل تیم 

را انگشت نگاری کردند. شناسنامه تمامی نزدیکان افراد را خواستند و چک لیستی از ما 
خواستند که آن سرش ناپیدا بود.

وی ادامه داد: 6 ماه است که با آمریکایی ها تعامل داریم اما در نهایت به چند نفر 
روادید ندادند و معطل کردن بازیکنان نیز دیگر سناریو آنها بود. شما که همه این افراد را 

بررسی کردید، چرا آنها را اذیت می کنید؟ مگر آنها کاری جز ورزش داشتند؟ 
رئیس فدراسیون والیبال گفت: این برخورد برای ما قابل فهم نبود و قطعا اعتراض می 
کنیم. سه سال قبل میزبان تیم ملی آمریکا بودیم و برای صدور روادید، دفتر نمایندگی 
ایران از واشنگتن به دفتر این تیم رفت و برای آنها روادید صادر کرد و ما میزبانی بسیار 
خوبی از آنها داشتیم اما کسانی که ادعای تمدن دارند، اینگونه برخورد کردند. این رفتار 

در مجامع بین المللی مذموم و ناپسند است.
وی خاطرنشان کرد: تیم ملی ما در جهت دوستی حرکت می کرد اما شاهد این 
رفتارها بودیم و قطعا فدراسیون والیبال و وزارت ورزش به فدراسیون بین المللی شکایت 

می کند.

رئیس فدراسیون والیبال: از آمریکا شکایت می کنیم 

پرتابگر المپیکی دیسک ایران در فصل جدید خود در سال 2018 رکوردهای 
خوبی را به ثبت رسانده و دوباره به روزهای اوج خود بازگشته است. او بعد از 

شش سال موفق به انجام پرتاب بالای 68 متر شده است. 
احسان حدادی پرتابگر دیسک ایران و دارنده مدل نقره المپیک لندن که 
مسابقات فصل گذشته خود را در ایران با رکورد 65.28 در لیگ طلایی و 
65 متر و 66 سانتی متر در قهرمانی باشگاه های کشور به پایان رسانده بود، 
فصل جدید خود را در آمریکا با رکوردهای بالاتری آغاز کرد. او تمریناتش را 
از اواخر دی ماه با مک ویلکینز مربی آمریکایی در کیش آغاز کرد و بعد از آن 
در بهمن ماه برای ادامه تمرینات و حضور در مسابقات بین المللی عازم آمریکا 
شد. حدادی تاکنون در فصل 2018 در هشت رقابت شرکت کرده و پرتاب 
68.85 متر بهترین پرتابش بوده که بعد از شش سال چنین رکوردی را به 
ثبت رسانده است. حدادی با این رکورد توانست در رده بندی جهانی به رده 

نهم جهان صعود کند.
آخرین باری که حدادی رکورد 68 متری را به ثبت رسانده بود المپیک 
2012 لندن بود. او با رکورد 68.18 نایب قهرمان لندن شد. حدادی بعد از 
آن در هیچ رقابتی نتوانست این رکورد را تکرار کند. او در مسابقات ورودی 
المپیک ریو به دلیل تغییر در حد نصاب ها از 66 به 65 متر توانست شانس 
حضور در المپیک 2016 را پیدا کند. حتی بهترین پرتابش در ریو 60.15 متر 
بود و نتوانست از عنوان نایب قهرمانی خود دفاع کند. در این شرایط که رکورد 
حدادی با رقبای جهانی اش فاصله زیادی گرفت، برخی او را یک مهره تمام 
شده می خواندند و تنها احتمال موفقیتش را در بازی های آسیایی می دانستند.

اما حدادی از سال گذشته برای بازگشت به دوران اوج خود استارت زد. او در 
رقابت های قهرمانی آسیا 201۷ با رکورد 64.54 قهرمان شد. هرچند که بعد 
از آن در رقابت های قهرمانی جهان رکوردش به 63.03 رسید اما رفته رفته 
رکوردهایش بهبود یافت و در  در رقابت های لیگ طلایی ایران )سال 1396( 

به بالای 65 رسید. او در رقابت های آغاز فصل 2018 بعد از شش سال دوباره 
با پرتاب  بالای 68 متر  همه را سوپرایز کرد و به روزهای اوج خود بازگشت.

احسان حدادی در بازی های آسیایی 2014 اینچئون با رکورد 65.11  متر 
قهرمان شده بود، اکنون برای او تکرار این قهرمانی کار دشواری به نظر نمی 
رسد و او می تواند در روزهای اوج خود به چهارمین مدال طلایش در بازیهای 

آسیایی دست یابد.
در ادامه نتایج تمامی مسابقات فصل ۲01۸ احسان حدادی ذکر شده 

است:
حدادی در مسابقات پرتاب های USSD چولاویستای سن دیه گو که اولین 
رقابتش در فصل جدید بود، با رکورد 68.85 قهرمان شد. این بهترین رکورد 
حدادی در سال های اخیر بود. او در دومین مسابقه خود در آمریکا با رکورد 
6۷.04 متر و همچنین در رقابت های لس آنجلس با پرتابی به طول 66.24 

قهرمان شد.
حدادی در مسابقات پرتابی هاله آلمان با ثبت رکورد 66.13 متر و در 
رقابت های دوومیدانی لیگ الماس رم )ایتالیا( نیز با رکورد 65.93 متر در رده 

سوم جای گرفت.
او در مرحله پنجم رقابت های دوومیدانی لیگ الماس در اسلو با رکورد 6۷.55 
متر در رده دوم ایستاد. همچنین در شصت و چهارمین دوره مسابقات جایزه 
بزرگ لهستان هم با ثبت رکورد 66.68 متر به عنوان نایب قهرمانی دست 

یافت.
حدادی در ششمین مرحله لیگ الماس که در استکهلم برگزار شد با پرتابی 
به طول 6۷.68 متر در رده سوم و در مسابقات ورلد چلنچ جمهوری چک با 

رکورد 64.45 پنجم شد.
او با پرتاب های خوبش در لیگ الماس اوایل جولای در فینال لیگ الماس 

حضور خواهد داشت.

بازیکن با سابقه و کاپیتان تیم فوتبال ذوب آهن تصمیم با خداحافظی از مستطیل سبز رسما به جرگه مربیان پیوست. 
مهدی رجب زاده بازیکن با سابقه فوتبال کشورمان بعد از سالها درخشش در فوتبال ایران کفشها را آویخت تا به 
صورت رسمی به جرگه مربیان بپیوندد. رجب زاده از همین فصل کار خود را بعنوان دستیار امید نمازی در تیم ذوب 

آهن آغاز می کند.
رجب زاده متولد سال 135۷ در شهر شیراز است و در حالی با دنیای بازیگری در سن 40 سالگی خداحافظی 
کرد که به دلیل شرایط مناسب بدنی اش لااقل در این فصل هم می توانست به صورت حرفه ای به فوتبال خود 

ادامه دهد.
رجب زاده فوتبال حرفه ای اش را از باشگاه فجر سپاسی آغاز کرد و با همین تیم به فوتبال ایران معرفی شد. وی 
سابقه بازی در تیم های مس کرمان، الامارات، الظفره و ذوب آهن را در کارنامه اش دارد و عمده دوران فوتبالی اش را در 

همین باشگاه ذوب آهن تجربه کرد.
این بازیکن در همه دوران حضورش در لیگ برتر 105 گل با پیراهن های سه تیم فجر سپاسی، مس کرمان و ذوب 

آهن به ثمر رساند تا پس از رضا عنایتی و آرش برهانی سومین گلزن برتر تاریخ مسابقات لیگ برتر باشد. 

با وجود جذب 3 مهاجم داخلی و احتمالا یک مهاجم خارجی 

درخواست شفر برای تمدید قرارداد با قربانی  
سرمربی استقلال برای تمدید قرارداد مهاجم شماره 9 تیم خود ابراز تمایل کرده است.

استقلال در فصل نقل و انتقالات بیشترین تحرک را در خط حمله خود داشته است و تا کنون روح الله باقری، الهیار 
صیادمنش و مرتضی آقاخان را جذب کرده است و البته قرار است این تیم در کنار مامه تیام یک مهاجم خارجی هم 

جذب کند تا همه گمانه زنی ها مبنی برای این موضوع باشد که شفر تمایلی به ادامه همکاری با علی قربانی ندارد.
 با این حال وینفرد شفر همچنان می خواهد علی قربانی در استقلال باقی بماند و یک فصل دیگر هم پیراهن شماره 

9 این تیم را برتن کند.
 البته قربانی برای ماندن در استقلال تردید دارد چراکه نمی خواهد در تیمی بازی کند که فرصت بازی کردن به او 
نرسد و قصد دارد لیگ هجدهم را در تیمی استارت بزند که مهاجم اول آن باشد و همچنان به درخشش سال های 

قبل خود ادامه بدهد.

پرتاب 68 متری بعد از 6 سال ؛

احسان حدادی دوباره در اوج
خداحافظی با دنیای بازیگری؛

مهدی رجب زاده رسما مربی ذوب آهن شد

کارلوس کی روش :

بازی با اسپانیا برای همه بازیکنان ایران متفاوت است
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران گفت:در بازی قبل بازیکنان مراکش تصور کرده بودند تیم ملی ایران را شکست داده اند.

به گزارش ESPN کارلوس کی روش که تاکنون موفق شد سه تیم ملی را به جام جهانی هدایت کند فردا شب با ایران مسابقه 
حساسی با اسپانیا را پیش رو دارد. یک ساعت و نیم بازی مهم نه صرفا برای یک بازی در جام جهانی بلکه برای برجسته کردن 
خود در رده ملی.شاید تیم ملی ایران نتواند تا مراحل پایانی صعود کند اما از نظر اعتبار هر دو بازی پیش روی ایران مقابل اسپانیا و 

پرتغال اعتبار بین المللی کی روش را تضمین خواهد کرد.
کی روش در این گفت و گو قبل از اینکه بخواهد در مورد اسپانیا صحبت کند به روند بازی تیمش مقابل مراکش اشاره کرد و 
مدعی شد: ما قبل از بازی قصد داشتیم بازیکنان مراکش را با افت روحی و روانی قرار بدهیم و برای کاستن روحیه بازیکنان حریف 

مقابلشان محکم جنگیدیم و سد راه بازیکنان خلاق تیم ملی مراکش شدیم. به نوعی مانع حرکت آنها شدیم.
وی ادامه داد: شما شاهد بودید که با گذشت زمان بهتر و بهتر به هدفمان رسیدیم، در همین وضعیت بود که توانستیم موقعیت 
هم خلق کنیم و به نوعی عدم انسجام خط دفاعی ما در دقایق اولیه هم از بین رفت.بازیکنان مراکش فکر می کردند ایران را برده اند 
اما در دقایق آخر همه چیز عوض شد.ما در آن بازی برد شیرینی به دست آوردیم، حالا بازی با اسپانیا را پیش رو داریم، بازی که 

کاملا با مراکش متفاوت است.از گلر تا مهاجم ما برای این بازی نگاهی متفاوت دارند و می توانند استراتژی متفاوتی را خلق کنند.
سایت ESPN در ادامه این گزارش اشاره کرد:اگر کی روش بتواند با ایران از این گروه صعود کند دستاوردی شگفت انگیز برای 
کی روش رقم خورده و این نشان می دهد این مربی در جمع بهترین  مربیان دنیا است.او شاید در چند سال اخیر ارتباط خوبی با 

فدراسیون فوتبال ایران نداشته اما نتایج خوبی کسب کرده است.

علی انصاریان: 

باید از فرصت گلزنی برابر اسپانیا استفاده کرد 
بازیکن سابق پرسپولیس معتقد است: تیم ملی فوتبال ایران در رقابت های جام جهانی 2018 روسیه و در مصاف با اسپانیا شاید فرصت 

زیادی برای گلزنی نداشته باشد اما باید از همان فرصت های کم ایجاد شده، نهایت استفاده را ببرد. 
»علی انصاریان« در خصوص جدال تیم ملی فوتبال ایران مقابل اسپانیا افزود: اگر به دیدار قبلی تیم ملی در مصاف با مراکش خوب نگاه 
شود، متوجه می شویم که ایران در این بازی فقط چند شانس مسلم گلزنی داشت که از آنها به خوبی استفاده نکرد؛ این در حالی است که 
در دیدار با تیم ملی اسپانیا که عنوان قهرمانی جهان را در کارنامه دارد، شاید این تعداد شانس هم کمتر شود. وی گفت: »سردار آزمون« 
مهاجم تیم ملی در دیدار قبلی مقابل مراکش فقط یک فرصت ایده آل نصیبش شد که از آن هم به خوبی بهره نبرد و در دیدار مقابل 
اسپانیا نیز مطمئن باشید این فرصت به حداقل خواهد رسید. بازیکن دهه ۷0 و 80 تیم های پرسپولیس و استقلال تهران گفت که تیم 
ملی در 30 دقیقه نخست فشار سنگینی از طرف حریف اسپانیایی خود تقبل خواهد کرد و همانند بازی مراکش چنانچه در این مدت گلی 
دریافت نکند، شاید امیدوار به کسب نتیجه باشد. انصاریان ادامه داد: اما اگر تیم ملی همانند دوره قبلی جام جهانی در مصاف با آرژانتین 

به دفاع صرف بپردازد، شاید گل کمی دریافت کند ولی محکوم به شکست می شود.
وی در خصوص هافبک های دفاعی ایران نیز گفت: »امید ابراهیمی« در دیدار قبلی مقابل مراکش عملکرد فوق العاده ای از خود نشان 

داد و می تواند در دیدار با اسپانیا هم بدرخشد. البته اینکه چه بازیکنی در کنار ابراهیمی بازی می کند نیز بسیار مهم است.

محمود کلهر:

ایران می تواند پدیده جام جهانی شود
 پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس گفت: اگر بتوانیم مقابل اسپانیا و پرتغال به امتیاز دست پیدا کنیم به طور حتم پدیده جام خواهیم 

شد.
محمود کلهر در خصوص اینکه آیا پیروزی برابر مراکش می تواند بازیکنان ما را دچار غرور کند، گفت: همه از این موضوع نگران 

هستیم، امیدوارم بازیکنان این پیروزی را فراموش کرده و در باد این برد نخوابند.
وی ادامه داد: ما دو بازی بسیار حساس برابر اسپانیا و پرتغال داریم و باید تمام تلاش خود را انجام دهیم تا بتوانیم در این دو بازی 

موفق باشیم و اگر از دو بازی آینده دو تساوی بگیریم می توانیم پدیده جام جهانی شویم.
پیشکسوت پرسپولیس در خصوص دیدار ایران برابر اسپانیا که روز چهارشنبه سی ام خرداد برگزار خواهد شد، گفت: باید بپذیریم بازی 
سختی پیش رو داریم، اسپانیا در دیدار اول مقابل پرتغال به یک امتیاز دست پیدا کرده و برای صعود فقط به برد احتیاج دارد بنابراین 
کار ما سخت است و باید با حفظ آرامش و دفاع منطقی مقابل این تیم قرار بگیریم و اجازه گلزنی به مهاجمان تیم را ندهیم اگرچه باید 

قبول کنیم کار سختی در پیش داریم.
وی در پایان خاطرنشان کرد: به اعتقاد من کی روش به خوبی می تواند اسپانیا را آنالیز کرده و به نقاط ضعف این تیم دست پیدا کند 

و بر همین اساس ضربه نهایی را به اسپانیا زده تا شاید برای اولین بار بتوانیم به دور بعد جام جهانی صعود کنیم.
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ترکیب های غذایی سلامت

این خوراکی ها را با هم بخورید
حتما شما هم پیش از این از متخصصان طب سنتی در مورد ترکیب کردن 
برخی از خوراکی ها شنیده بودید. از نظر آن ها خوردن ماست با شیره انگور، 
مصرف پنیر با گردو و... می تواند به حفظ سلامت شما کمک کند. اما انگار تنها 
متخصصان طب سنتی نیستند که ترکیب کردن خوراکی ها با یکدیگر را توصیه 
می کنند. محققانی که در حوزه تغذیه پژوهش می کنند هم معتقدند که مصرف 
هم زمان برخی از موادغذایی، می تواند تاثیرات مثبت آن ها را چندبرابر کرده و مانع 

تاثیرگذاری منفی شان بر بدن شود.
جلوگیری از سرطان
سیب و توت فرنگی

چند عدد توت فرنگی را با تکه های سیب در مخلوط کن بریزید و ترکیبی که 
از آن ها درست شده را میل کنید. توت فرنگی وقتی با سیب همراه می شود، یک 
بمب ضدسرطان را می سازد. به گفته محققان، برای بیشترکردن تاثیر ضدسرطان 
این میوه ها، می توانید انگور و انار را هم به آن ها اضافه کنید و با چند تکه گردو، 

خاصیت این معجون را چندبرابر کنید.
جلوگیری از بیماری های قلبی

نودل با کلم بروکلی
اگر حوصله یا وقت غذا درست کردن ندارید، به جای خالی کردن بسته نودل 
در بشقابتان، آن را با کلم بروکلی سرو کنید. پختن بروکلی تنها چند دقیقه از 
شما وقت می گیرد و در مقابل، باعث می شود که ناهار کربوهیدراتی شما، زمینه 
را برای چاق یا بیمارشدنتان فراهم نکند. اگر به این ترکیب، کمی روغن زیتون و 
گوجه فرنگی خُردشده هم اضافه کنید و با فلفل دلمه تکه شده طعم دارش کنید، 
می توانید مطمئن شوید که تنها در 10دقیقه، یک ناهار ضدسرطان حاضر کرده اید 

و با خوردنش احتمال دچار شدنتان به بیماری های قلبی را کمتر کرده اید.
افزایش انرژی

بیشتر احساس  احتمالا در طول روز  باشد  بدنتان کمبود آهن داشته  اگر 
خستگی می کنید. در حالی که با مصرف پیاز، می توانید به جذب بهتر آهن در 
بدنتان کمک کنید. حالا اگر نخودسبز که به پاک سازی بدنتان کمک می کند را 
با پیاز تفت داده شده و چند تکه سیب زمینی ترکیب کنید، یک بشقاب غذای 

انرژی بخش پیش رویتان قرار خواهد گرفت.
حفظ سلامت قلب

چای سبز و آب لیمو
به جای ترکیب کردن چای سبز و نبات، روی این نوشیدنی چند قطره آب لیموی 
تازه بچکانید. محققان می گویند زنانی که هر روز این ترکیب را مصرف می کنند، 
کمتر به بیماری های قلبی-عروقی دچار می شوند و سیستم گوارش بدنشان بهتر 

فعالیت می کند.
PMS کاهش علائم

کنجد و ماهی قزل آلا
زنانی که از دوره طولانی و سخت سندرم پیش از قاعدگی رنج می برند، می توانند 
با مصرف بیشتر ماهی قزل آلا و کنجد، نشانه های آزاردهنده قبل از قاعدگی را 
کمتر کنند. با مصرف این ترکیب، بخش قابل توجهی از نیاز روزانه بدنتان به 
ویتامین D تامین خواهد شد و این ویتامین زمینه را برای کاهش علائم سندرم 

پیش از قاعدگی فراهم خواهد کرد.

یک متخصص مغز و اعصاب :

سردرد یکطرفه نشانه  چیست؟
یک متخصص مغز و اعصاب با بیان اینکه سردردهای یکطرفه باید جدی گرفته 
شود، بیان کرد: بروز سردردهای یکطرفه به خصوص در افراد بالای 50 سال 

بسیار خطرناک است.
دکتر سید محمد حسن پاک نژاد در خصوص بروز سردردهای یکطرفه هشدار 
داد و گفت: سردرد یکطرفه علامت بروز خطر یا احتمال بروز آن است. سردرد 
یکطرفه به سردردی گفته می شود که همواره سمت چپ یا راست سر دچار درد 

شود یعنی فرد همیشه دچار درد در قسمت راست باشد.
وی افزود: فردی که دچار سردرد یکطرفه می شود باید حتما به پزشک مراجعه 

کند و برای تشخیص علت بیماری، تصویربرداری از مغز انجام دهد.
مدیرعامل انجمن ام اس استان البرز ادامه داد: سردرد یکطرفه می تواند علامت 
بروز بیماری های خطرناکی از جمله تومورهای مغزی، ضایعات ساختمانی مغز، 
ضایعات عروقی مغز و ... باشد بنابراین تشخیص علت دقیق سردرد یکطرفه و 

درمان علت آن لازم و ضروری است.
پاک نژاد با بیان اینکه بروز سردردهای یکطرفه در افراد بالای 50 سال خطرات 
جدی تری را به دنبال دارد، تصریح کرد: سردرد یکطرفه در افراد بالای 50 سال 

می تواند نشانه بروز آرتریت تمپورال یا التهاب عروق گیجگاهی مغز باشد.
وی افزود: افراد بالای 50 سال باید به محض مشاهده این علامت به صورت 
اورژانسی به مراکز درمانی و یا بیمارستان مراجعه کنند؛ زیرا ممکن است التهاب 
به شریان های چشم آسیب وارد کند و فرد برای همیشه بینایی خود را از دست 

بدهد.
این متخصص مغز و اعصاب ادامه داد: بینایی از دست رفته به دنبال التهاب 

عروق گیجگاهی غیرقابل بازگشت و درمان است.
پاک نژاد خاطرنشان کرد: هم چنین التهاب ممکن است به سایر عروق بدن 

آسیب وارد کند و فرد در سایر اندام ها دچار نقص شود.
مدیرعامل انجمن ام اس استان البرز در پاسخ به سوالی مبنی براینکه اگر سردرد 
در فردی یکبار در سمت چپ و بار دیگر در سمت راست سر بروز پیدا کند، جزو 
سردردهای یکطرفه محسوب می شود، بیان کرد: خیر، چنین سردردهایی جزو 
سردردهای میگرنی دسته بندی می شود. سردردهای یکطرفه به سردردی اطلاق 
می شود که همیشه فقط یک طرف سر را درگیر کند اگر این مساله تناوب داشته 

باشد خطرات ذکر شده فرد را تهدید نمی کند.

عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران:

هنگام گرمازدگی طالبی بخورید
عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران با اشاره به اینکه هنگام گرمازدگی 
علاوه بر آب الکترولیت واملاح بدن نیز از طریق تعریق از بدن خارج می شود، 

گفت: برای جبران این مسئله علاوه بر مصرف مایعات طالبی بخورید.
حسین ایمانی در ارتباط با موضوع گرمازدگی و اصول تغذیه ای لازم در این 
زمینه اظهار داشت: با افزایش درجه حرارت بدن تعریق انجام گرفته و دفع سدیم 
و پتاسیم از بدن صورت می گیرد بنابراین برای رفع این مشکل برای تامین آب 

بدن باید الکترولیت های فرد نیز جبران شود.
وی افزود: هنگام وقوع گرمازدگی علاوه بر مصرف آب مواد غذایی غنی از 

پتاسیم همچون طالبی، خربزه و زردآلو مدنظر باشد.
این متخصص تغذیه بیان داشت: افراد باید آب میوه را تازه مصرف کنند و 
از مصرف آب میوه مصنوعی بپرهیزند چرا که این آب میوه ها کارکرد آب میوه 

طبیعی را ندارند.
ایمانی اضافه کرد: سدیم ماده اصلی نمک بوده که در تعریق بدن که در هنگام 
تعریق از بدن خارج می شود بنابراین زمانی که فرد دچار گرمازدگی شده توصیه 
می شود استفاده از محلول ORS را مدنظر قرار داده و کمی از این محلول را با 

آب میوه خود اضافه کنند.
وی بیان داشت: هنگام گرمای شدید افرادی که فعالیت بدنی زیادی دارند بهتر 
است آب میوه طبیعی را با آب ترکیب و مقداری نمک )نصف قاشق چایخوری( 

مخطوط کرده تا جبران آب و الکترولیت های بدن شود.
عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران تاکید کرد: همچنین توصیه 
می شود مصرف آب جرعه جرعه و نه به صورت یکدفعه انجام شود چرا که هنگام 
ورود یک دفعه آب به بدن و عدم ورود املاح به بدن، درد در ناحیه شکم ایجاد 

می شود.
ایمانی خاطرنشان کرد: افراد هنگام فعالیت در گرما یا مبتلا شدن به گرمازدگی 
باید از مصرف نوشیدنی های گازدار همچون نوشابه خودداری کنند چرا که این 

مسئله علاوه بر آسیب به معده به دلیل قند زیاد تشنگی را تشدید می کند.

استرس مزمن خود را در افراد مختلف به اشکال 
متفاوت نشان می دهد. این شرایط می تواند از نظر 
اجتماعی، جسمانی، و روانی اثر منفی بر زندگی ما 

داشته باشد. 
به گفته انجمن روانشناسی آمریکا، استرس به 
عنوان هر تجربه عاطفی ناخوشایند که با تغییرات 
قابل پیش بینی بیوشیمیایی، فیزیولوژی و رفتاری 

همراه است، تعریف می شود.
در مقادیر اندک، استرس می تواند برای انسان 
انرژی بدن  افزایش  خوب باشد زیرا می تواند به 
یا در کسب تمرکز و انگیزه اضافه مورد نیاز برای 
غلبه بر موقعیتی سخت کمک کند. با این وجود، 
زمانی که عوامل استرس زا بیش از حد قوی هستند، 
تاثیرات ناشی از آنها بر بهزیستی ما می تواند بسیار 
منفی باشد. زمانی که عوامل استرس زا حالت مزمن 
به خود می گیرند، یعنی برای مدت زمانی طولانی 
پابرجا هستند، می توانند از آستانه تحمل جسمانی 

و/یا روانی ما عبور کنند.
دلایل استرس مزمن 

بخش سخت ماجرا درباره تعریف استرس مزمن 
این است که عوامل مختلفی موجب بروز استرس 
میان  رابطه  مسائل  شوند.  می  مختلف  افراد  در 
فردی، مانند موقعیت های احساسی یا مسئولیت 
ها و درگیری های خانوادگی از شایع ترین عوامل 

استرس برای بسیاری از ما محسوب می شوند.
نیز  کار  و محل  مدرسه  در  استرس  همچنین، 
وجود دارند که در زندگی های به شدت متصل و 
به هم پیوسته امروز رهایی از آنها دشوار شده است.

به طور خلاصه، گاهی اوقات حتی خود ما متوجه 
نیستیم که زندگی روزمره تا چه اندازه زیاد به ما 
استرس وارد می کند. بر همین اساس است که 
آشنایی با علائم استرس مزمن عاملی کلیدی و مهم 

برای مقابله با این شرایط محسوب می شود.
چگونه استرس مزمن را تشخیص دهیم؟ 

استرس مزمن خود را در افراد مختلف به اشکال 
متفاوت نشان می دهد. این شرایط می تواند از نظر 
اجتماعی، جسمانی، و روانی اثر منفی بر زندگی ما 

داشته باشد.
از نظر اجتماعی، استرس مزمن می تواند خود 
را در قالب گرایش بیشتر به انزوا نشان دهد که 
مشکل آفرین است زیرا پشتیبانی یک گروه عاملی 
کلیدی در مقابله با استرس محسوب می شود. در 
عصر رسانه اجتماعی امروز تشخیص این شرایط 
دشوارتر نیز شده است زیرا دوستان اینترنتی می 
توانند موجب یک احساس امنیت دروغین شوند 

که گروهی از دوستان خوب در کنار شما هستند.
اگر با مشکلی بزرگ در زندگی خود مواجه شوید 
آیا دوستی دارید که حتی نیمه های شب بتوانید به 
وی زنگ بزنید؟ اگر پاسخ منفی است شاید خود را 

به واسطه استرس مزمن منزوی کرده باشید.
از نظر علائم جسمانی، استرس مزمن حداقل از 
نقطه نظر بالینی خود را اندکی قابل پیش بینی تر 

نمایان می کند.
دارند.  وجود  استرس  به  خودکار  هایی  واکنش 
برخی از آنها مانند واکنش جنگ یا گریز، ترشح 
کورتیزول یا واکنش سیستم ایمنی قابل توجه تر 
هستند. مشکلی عمده درباره واکنش های جسمانی 
ما به استرس مزمن این است که این واکنش ها 
قرار بوده به ما در مقابله با عوامل استرس زای کوتاه 
مدت و شدید، مانند مبارزه کردن یا فرار از دست 

شکارچیان کمک کنند.
اما عوامل استرس زای فعلی بیشتر روانشناختی 
می  خود  های  رایانه  روبروی  که  زمانی  هستند. 
نشینیم یا با افکار خود درگیر هستیم به هیچ تلاش 
جسمانی نیازی نیست. در عین حال، واکنش های 
مشابهی مانند افزایش فشار خون، ضربان قلب و 

ترشح کورتیزول را نیز تجربه می کنیم.
فعال  مداوم  به طور  ها  این سیستم  که  زمانی 
به  تواند  می  مدت  بلند  در  شرایط  این  هستند، 
فرسایشی شدید منجر شود که مشکلات سلامت 
جسمانی بلند مدت مانند بیماری قلبی، بیماری 
همچنین  و  ایمنی  سیستم  نقائص  و  کلیوی، 

مشکلات سلامت روانی را در پی دارد.
البته برخی واکنش های جسمانی استرس مزمن 
یا  مانند سردرد، اختلالات خواب، دندان قروچه، 
مشکلات گوارشی، از جمله سندرم روده تحریک 
پذیر، آشکارتر هستند. اما ممکن است آگاه نباشید 
که سرچشمه این مشکلات در حقیقت استرس 

مزمن است.
نشانه  ظهور  برای  توان  می  را  مشابه  شرایطی 
های عاطفی و روانی استرس مزمن در نظر گرفت. 
به عنوان مثال، اضطراب و افسردگی روش هایی 
هستند که استرس مزمن می تواند خود را از نظر 
از  تواند  می  افسردگی  دهد.  نشان  روانشناختی 
نگرانی درباره گذشته سرچشمه  و  انزوا  احساس 
بگیرد و اضطراب می تواند از نگرانی درباره آینده 

ناشی شود.
از دیگر نشانگرهای روانشناختی استرس مزمن 
می توان به تحریک پذیری، بی علاقگی، خستگی 

عاطفی، و قطع روابط اشاره کرد.

برای مقابله با استرس مزمن چه کاری می 
توان انجام داد؟ 

بخش بزرگی از روند مقابله با استرس مزمن شامل 
تغییر روش تفکر ما درباره این شرایط است. ممکن 
است قادر به کنترل آنچه برای شما رخ می دهد 
نباشید، اما بر این که چگونه آن را پردازش می 

کنید، کنترل دارید.
شما باید انعطاف پذیری خود نسبت به تفکر منفی 
را تقویت کنید. روزانه با تعیین سه چیز مثبت در 
زندگی خود و سپس اشاره به این که چرا، چگونه 
و چه کسی با این چیزهای خوب مرتبط است می 
توانید این کار را انجام دهید که به ما در مقابله با 

چرخه باطل منفی بودن کمک می کند.
برای  را  زمانی  دارد.  اهمیت  نیز  خودمراقبتی 
جدا شدن از مشغله های روزمره، پیاده روی، وقت 
گذراندن با خود و گوش دادن به خود اختصاص 
دهید. زمانی را در طول روز به طور کامل جدا از 
درون خود  ندای  به  که  زمانی  بگذرانید.  فناوری 
گوش می دهیم اغلب روش هایی را برای مقابله با 
استرس مزمن می یابیم که بسیار ساده نیز هستند. 
وقت گذراندن با افرادی که دوست دارید در این 

مسیر اهمیت دارد.
اگر مواردی در زندگی ما وجود دارند که به عنوان 
عوامل استرس زا شناسایی شده اند و می توانیم 
آنها را از بین ببریم، باید این کار را انجام دهید. 
اما اگر در این جایگاه قرار نداریم، بهترین راهبرد 
برای مقابله با استرس مزمن که توانایی ایجاد تغییر 
در آن را نداریم، دریافت کمک از افراد حرفه ای و 
توسعه مهارت های مقابله با استرس است. سپس، 
هر روز کاری که برای خود انجام دهید یا با فردی 
وقت بگذرانید که احساس شادی، عشق و امنیت را 
در شما ایجاد می کنند. بسیاری از ما ممکن است 
به دلایل مختلف از خانواده خود دور باشیم و از 
حمایت آنها برخوردار نباشیم، از این رو یافتن انواع 

دیگری از اجتماع اهمیت دارد.
زمانی که موضوع مقابله با علائم استرس مزمن 
مطرح می شود، فعالیت جسمانی می تواند فواید 
چشمگیری به همراه داشته باشد و در کنار آن 

مدیتیشن بر این فواید می افزاید.
آنچه می خوریم نیز اهمیت دارد. به عنوان مثال، 
کافئین می تواند سطوح اضطراب را در ما افزایش 

دهد.
به طور قطع، ما نمی توانیم استرس را از زندگی 
خود حذف کنیم، اما توانایی مدیریت علائم آن را 

داریم.  

هوای ریه هایتان را داشته باشید

علائم عجیبی از سرطان ریه
 که همه باید بدانند

علائم و نشانه های سرطان ریه بسیار فراتر از سرفه های ادامه دار هستند. درد قفسه 
سینه، آشکارترین نشانه ی سرطان ریه است اما نشانه های فراوان دیگری از سرطان 

ریه وجود دارند که باید به آن ها آگاه باشید، حتی اگر هرگز سیگار نکشیده اید. 
سرطان ریه، متداول ترین سرطان در آمریکاست و بیش از 20 درصد از افرادی که 
در اثر سرطان ریه جان خود را از دست می دهند هرگز سیگار نکشیده اند. چرا یک 
فرد غیر سیگاری باید سرطان ریه بگیرد؟ قرار گرفتن در معرض گاز رادون )یک گاز 
بی بو که در خانه ها وجود دارد( معمولاً عامل سرطان ریه است. سایر عواملِ  ممکن، 
شامل آلودگی هوا، دود دست دوم سیگار و خطرات محیطی مانند آزبست یا پنبه 
نسوز می شود. شما چه به طور مرتب سیگار بکشید و چه هرگز لب به سیگار نزده 
باشید، باید نسبت به علائم زیر هوشیار باشید. البته دلایل زیاد دیگری هم می تواند 
برای بروز نشانه های زیر وجود داشته باشد، اما شما به هر حال باید در مورد آن ها با 

پزشک خود مشورت کنید.
*سرفه های ادامه دار

بیشتر افراد مبتلا به سرطان ریه سرفه می کنند که گهگاه با خون همراه است. بالا 
آوردن ترشحات غلیظ و مایل به قرمز نیز می تواند از علائم اولیه ی سرطان ریه باشد. 
اما حتی اگر سرفه های خشک دارید، در صورت ادامه دار شدن آن ها بیش از یک 

ماه باید برای چکاپ به پزشک مراجعه کنید.
*عفونت های مزمن

بیشتر اوقات، ویروس ها عامل عفونت هایی مانند برونشیت مزمن هستند. اما اگر 
مکرراً بیمار می شوید و انگار با هر بیماری در ناحیه ی قفسه سینه تان با مشکل روبرو 

می شوید، می تواند علامت سرطان ریه باشد.
*کاهش وزن

بدون اینکه ورزش کنید یا تغییری در رژیم غذایی خود بدهید وزن کم کرده اید؟ 
در هر نوع سرطانی، یک تومور پیشرفته می تواند پروتئین هایی ایجاد کند که به 
بدن دستور کاهش وزن بدهند. به همین دلیل است که در چنین مواردی، کاهش 

اشتها نیز وجود دارد.
*استخوان درد

اگر سرطان ریه به سایر اندام های بدن سرایت کرده باشد ممکن است احساس 
درد در اعماق استخوان ها یا مفاصلتان داشته باشید. معمولاً کمر و لگن، نقاط درد 

هستند.
*تورم در گردن و صورت

اگر تومور در ریه به وناکاوای فوقانی یا همان ورید اجوف فشار وارد کند )سیاهرگ 
بزرگی که خون را از سر و دست ها به قلب می رساند(، ممکن است متوجه تورم در 

گردن و صورت شوید. دست ها و بالای قفسه سینه نیز ممکن است متورم شوند.
*خستگی ناتوان کننده

این خستگی با احساس خستگی معمولی فرق دارد. فرد احساس می کند آن قدر 
خسته و از پا افتاده است که نمی تواند حتی خود را به رختخوابش برساند و ظاهراً 
هر چقدر هم که استراحت کند فایده ای ندارد. 80 درصد از مبتلایان به سرطان ریه، 

خستگی مفرط را به عنوان یک علامت بارز دارند.
*ضعف عضلانی

سرطان ریه علاوه بر اندام ها بر عضلات نیز اثر می گذارد. یکی از اولین قسمت هایی 
که تحت تأثیر قرار می گیرد، باسن است. ممکن است متوجه شوید حتی بلند شدن 
از روی صندلی نیز برایتان دشوار است. ضعف در شانه ها، دست ها و پاها نیز معمولًا 

دیده می شود.
*بالا بودن میزان کلسیم

برخی از انواع خاصی از سرطان ریه می توانند موادی هورمون مانند تولید کنند که 
تعادل مواد معدنی را در بدن به هم بزند. در برخی موارد، کلسیم زیادی وارد جریان 
خون می شود. هر چند تا زمانی که پزشک آزمایش تجویز نکند شما متوجه بالا 
بودن میزان کلسیم در بدنتان نخواهید شد، اما بالا بودن کلسیم، علائم دیگری نیز 

دارد: تکرر ادرار، تشنگی مفرط، یبوست، تهوع، شکم درد و سرگیجه.

استرس مزمن و 
راه های غلبه بر آن 

اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم 
آگهی ثبتی م الف ) ۲۲39(

تاسیس شرکت با مسئولیت محدود شکوفه زیتون فجر امید در تاریخ 139۷/03/24 به شماره ثبت 156۷9 به شناسه 
ملی 1400۷652608 ثبت و امضا ذیل دفاتر تکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد .

موضوع فعالیت : مبادرت به کلیه امور بازرگانی ، صادرات ، واردات ، خدمات و فعالیتهای تولیدی و صنعتی و خدماتی
تولید ، توزیع و بسته بندی فرآورده های غذایی و انجام کلیه عملیات بازرگانی داخلی و خارجی و توسعه در امور صنایع وابسته 

واردات و صادرات ملی و بین المللی و اخذ و اعطای نمایندگی
توزیع انواع فرآورده های غذایی و صنایع تبدیلی و سایر محصولات وابسته.

مشارکت و انجام هرگونه فعالیت بازرگانی
تهیه ، تولید ، طبخ ، بسته بندی ، توزیع و فروش انواع مواد غذایی و محصولات نوشیدنی مجاز و امور آشپزخانه

شرکت در مناقصه های واگذاری تهیه مواد اولیه و غذایی ، طبخ و توزیع غذا ، خرید و توزیع غذای روزانه کارکنان و ادارات 
و سازمانها و اقلام مواد غذایی ، پشتیبانی و واگذاری امور آشپزخانه

توزیع بهینه محصولات غذایی از طریق ارائه راهکارهای نوین در فروش با مدیریتی یکپارچه به صورت منظم و مجهز در 
صورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذیربط

در صورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذیربط
مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود

مرکز اصلی : استان قم – شهرستان قم – بخش مرکزی – شهر قم – محله شاه جمال – بلوار دانش – کوچه دانش 14 
– پلاک ۷ – طبقه همکف – کد پستی 3۷1396539۷ 

سرمایه شخصیت حقوقی عبارت است از مبلغ 10000000 ریال نقدی
میزان سهم الشرکه هر یک از شرکا

خانم اشرف رضائی اردکانی به شماره ملی 0036504882 دارنده 5000000 ریال سهم الشرکه
آقای مسلم بیوک به شماره ملی 038405۷101 دارنده 5000000 ریال سهم الشرکه

اعضا هیئت مدیره
خانم اشرف رضائی اردکانی به شماره ملی 0036504882 و به سمت مدیرعامل به مدت نامحدود و به سمت عضو هیئت 

مدیره به مدت نامحدود
آقای مسلم بیوک به شماره ملی 038405۷101 و به سمت رئیس هیئت مدیره به مدت نامحدود

دارندگان حق امضاء : کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهدآور شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادها و عقود اسلامی و 
همچنین کلیه نامه های عادی و اداری با امضا رئیس هیئت مدیره همراه با مهر شرکت معتبر می باشد .

اختیارات مدیرعامل : طبق اساسنامه
روزنامه کثیرالانتشار 19 دی جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید .
ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد .

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم 
اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم

-------------------------------------------------------
اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم 

آگهی ثبتی م الف ) ۲۲40(
آگهی تغییرات شرکت کیا کاوش آزمای ایرانیان با مسئولیت محدود به شماره ثبت 13296 و شناسه ملی 14004۷28346 

به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 139۷/03/03 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 
آقایان علی احمدی جبلی به شماره ملی 0384289509 به سمت رئیس هیئت مدیره دارنده ۷00،000 ریال سهم الشرکه 
، جواد نعمتی سرکاراباد به شماره ملی 1689828285 به سمت نائب رئیس هیئت مدیره دارنده ۷00،000 ریال سهم الشرکه 
، محمدحسین اشجعی به شماره ملی 0380964481 به سمت عضو هیئت مدیره دارنده 315،000 ریال سهم الشرکه ، خانم 
ناهیده نعمتی سرکارآبادی به شماره ملی 1680029142 به سمت مدیرعامل و عضو هیئت مدیره دارنده 385،000 ریال 
سهم الشرکه برای مدت نامحدود انتخاب شدند . کلیه اسناد و اوراق بهادار و تعهدآور شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات ، 

قراردادها و عقود اسلامی با امضاء آقای جواد نعمتی سرکارآبادی و با مهر شرکت معتبر می باشد .
با ثبت این مستند تصمیمات انتخاب و تعیین سمت هیئت مدیره ، تعیین وضعیت حق امضاء انتخاب شده توسط متقاضی 

در سوابق الکترونیک شخصیت حقوقی مرقوم ثبت و در پایگاه آگهی های سازمان ثبت قابل دسترس میباشد . 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم 
اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم

-------------------------------------------------------
اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم 

آگهی ثبتی م الف ) ۲۲41(
آگهی انتقال توسعه تجارت آلومینیوم بست سهامی خاص در تاریخ 1396/12/14 به شماره ثبت 154۷3 و شناسه ملی 
1400۷202۷83 در اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم ثبت و امضا ذیل دفاتر تکمیل گردیده که خلاصه آن به 

شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد .
به موجب نامه شماره 96/248401 مورخ 1396/12/0۷ اداره ثبت شرکتهای سهامی و مستند به صورتجلسه هیئت مدیره 

مورخه 1396/11/14 مرکز اصلی شرکت به نشانی : استان قم – شهرستان قم – بخش سلفچگان – منطقه ویژه سلفچگان 
– کوچه صنعت 3 – کوچه توسعه 8 – پلاک 0 – ساختمان A – 064/35- طبقه همکف – کد پستی 3۷4613۷569 

انتقال یافت و در اداره ثبت شرکتها و موسسات غیرتجاری قم تحت شماره 154۷3 به ثبت رسیده است .
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم 
اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم

-------------------------------------------------------
اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم 

آگهی ثبتی م الف ) ۲۲4۲(
ایرانیان مهر با مسئولیت محدود به شماره ثبت 12824 و شناسه ملی  الفبای چاپ نفیس  آگهی تغییرات شرکت 

14004002881 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 139۷/03/20 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 
مرکز اصلی شرکت به آدرس جدید : استان قم – شهرستان قم –بخش مرکزی – شهر قم – محله میدان معلم – کوچه 
معلم 10 – بلوار معلم – پلاک 0 – مجتمع تجاری ناشران – پلاک 519 – طبقه پنجم – کد پستی 3۷15699668 تغییر 

یافت و ماده مربوطه در اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید .
با ثبت این مستند تصمیمات تغییر محل ) تغییر نشانی در یک واحد ثبتی ( انتخاب شده توسط متقاضی در سوابق 

الکترونیک شخصیت حقوقی مرقوم ثبت و در پایگاه آگهی های سازمان ثبت قابل دسترس میباشد . 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم 
اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم

-------------------------------------------------------
اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم 

آگهی ثبتی م الف ) ۲۲43(
آگهی تغییرات شرکت ساختمانی دژ پسند امیر با مسئولیت محدود به شماره ثبت 11641 و شناسه ملی 101014622۷2 

به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 139۷/02/16 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 
آقایان سیدمحمدجواد خوش گفتار صفا به شماره ملی 0386015831 به سمت رئیس هیئت مدیره ) خارج از شرکا ء( 
امیر صادقی به شماره ملی 0382882۷1۷ به سمت مدیرعامل و عضو هیئت مدیره دارنده 500،000 ریال سهم الشرکه ، 
محمدرضا حیدرزاده به شماره ملی 038589۷1۷0 به سمت عضو هیئت مدیره ) خارج از شرکاء ( و خانم جمیله رضا زاده 
به شماره ملی 0382883111به سمت عضو هیئت مدیره دارنده 250،000 ریال سهم الشرکه ، نادر احمدپور  به شماره 
ملی 03864۷0634 به سمت عضو هیئت مدیره ) خارج از شرکاء ( ، محمد خسروبیگی به شماره ملی 0386064695 به 
سمت عضو هیئت مدیره ) خارج از شرکاء ( برای مدت نامحدود انتخاب شدند . کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهدآور با امضاء 

مدیرعامل و با مهر شرکت معتبر می باشد .
با ثبت این مستند تصمیمات انتخاب و تعیین سمت هیئت مدیره ، تعیین وضعیت حق امضاء انتخاب شده توسط متقاضی 

در سوابق الکترونیک شخصیت حقوقی مرقوم ثبت و در پایگاه آگهی های سازمان ثبت قابل دسترس میباشد . 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم 
اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم

 -------------------------------------------------------
  )) آگهی مزایده اموال غیرمنقول نوبت اول ((

در پرونده کلاسه فوق ملک توقیف شده با مشخصات ذیل الذکر متعلق به آقای رحیم کاظمی فرزند عباسعلی که توسط 
کارشناس دادگستری ارزیابی شده است در تاریخ 139۷/4/13 ساعت 10 الی 11 در دادگاه عمومی بخش کهک به آدرس 

استان قم بخش کهک دادگاه عمومی بخش کهک دفتر اجرای احکام از طریق مزایده حضوری به فروش می رسد .
مشخصات ملک : 

1- موقعیت ملک : استان قم بخش کهک روستای بیدهند مجاور مرکز بهداشت 
2- مشخصات ثبتی : ندارد 

3- مشخصات عرصه و اعیان ملک : ملک مذکور قسمتی از یک خانه و باغ محصور بوده که بر اساس مدارک موجود به 
مساحت 350 مترمربع می باشد لکن بر اساس نظریه کارشناس مساحت آن برابر 400 مترمربع برآورد شده است و از سمت 
شمال و شرق و جنوب بوسیله دیوار ودرب محدور و در سمت غربی فاقد مرز مشخص با سایر قسمتها می باشد و نزدیک به 

نیمی از زمین دارای عارضه طبیعی و بصورت صخره ای بوده و چند اصله درخت در آن وجود دارد .
4- ارزش کل ملک : با توجه به بررسی بعمل آمده و با در نظر گرفتن عوامل موثر در ارزیابی شامل وضعیت و عوارض 
موجود برروی زمین و تحقیق از مطلعین محلی و ... قیمت هر مترمربع زمین برابر 1/500/000 ریال و بر اساس مساحت 
400 مترمربع برابر 600/000/000 ریال و ارزش دیوار کشی و درختهای موجود و ..... برابر 35/000/000 ریال و جمعا برابر 

635/000/000 ریال برآورد شده است .
لذا افرادی که قصد بازدید از ملک توقیف شده را دارند می توانند پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از ملک مورد 
نظر بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند . قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به شخصی که بالاترین 
مبلغ را پیشنهاد دهد واگذار می گردد . ضمنا ده درصد از مبلغ پیشنهادی نقدا اخذ و مابقی نیز ظرف یکماه دریافت می گردد 

. این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد .
)م الف 1۵۸94(
مدیر اجرای احکام دادگاه عمومی بخش کهک 



چهارشنبه -30 خرداد ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 4582 اجتماعی6

سردار مجتبایی در جمع کارکنان فرماندهی انتظامی استان قم :

طرح های متناسب با تعطیلات تابستانی
 ارائه و عملیاتی شود

باید در شاخصه های آموزش  انتظامی استان قم گفت: پلیس موفق  فرمانده 
،انگیزش ، اعتماد به نفس و ارتباطات، به یک توانمندی قابل قبول رسیده باشد، 
پلیس برای برقراری و تنظیم ارتباط با مردم و جامعه نیازمند انگیزه ،معلومات و 

اعتماد به نفس است. 
سردار کاظم مجتبایی در جمع کارکنان فرماندهی انتظامی استان، ضمن قدردانی 
از تلاش های بی دریغ کارکنان در ماموریت های مهم 14 و 15 خرداد، لیالی قدر ، 
روز جهانی قدس و عید سعید فطر اظهار داشت: این ماموریت های مهم و کلان به 
دست توانمند و حضور گسترده، مخلصانه و موثر مجموعه فرماندهی انتظامی استان 

و البته با اتکا به پروردگار سبحان به نحو مطلوب انجام و پایان یافت.
وی افزود: خوشبختانه این ماموریت ها در یک شرایط امنیتی مطلوب و مثال 
زدنی سپری و باعث شد که در سایه سار این امنیت، علاوه بر شهروندان، مسافران 
و مجاورانی  نیز که در طول هفته ی گذشته به قم آمده بودند، بتوانند عباداتشان را 

در کمال امنیت به جا آورند .
سردار مجتبایی با اشاره به آغاز تعطیلات تابستانی و افزایش چشمگیر حجم 
مسافرت ها ادامه داد: تعطیلات تابستانی را در پیش داریم بنابراین ماموریت های 
گسترده تری در افق مسئولیتی پلیس در بخش ترافیکی درون و برون شهری 
و انتظامی باز خواهد شد، بایستی از هم اکنون آمادگی لازم کسب و طرح های 
متناسب ارائه و عملیاتی شود تا بتوانیم به خوبی از عهده ماموریت های پیش رو 
برآییم. فرمانده انتظامی استان با بیان اینکه بایستی روز به روز توانمندی، کارآمدی 
و هوشیاری پلیس افزایش پیدا کند، اظهار داشت:در حال حاضر در جامعه شاهد 
ناکامی های اقتصادی مانند بیکاری، مشکلات شغلی، تحصیلی و ناکامی های 

اجتماعی مانند بالا رفتن سن ازدواج و یا ناکامی های شخصیتی هستیم.
 وی تصریح کرد: تضاد ارگانیک انسان ها با محدودیت ها و ناکامی هایی که با آنها 
روبرو هستند ،همچنین عقب ماندگی نظام فرهنگی از نظام مادی و جهانی شدن 
اقتصاد و تبدیل شدن دنیا به دهکده جهانی،باعث شده است که جامعه دچار مشکل 
شود و به همین سه دلیل ماموریت های پلیس نیز سخت تر و سنگین تر شده است.

 فرمانده انتظامی استان گفت: امروز پلیس با مجموعه ای از مشکلات،تخلفات و 
جرایم اقتصادی ،ناکامی های اجتماعی ،شغلی ، روحی و روانی در جامعه مواجه است، 
به خاطر همین مشکلات موجود جامعه و به تبع آن متعلقات و مسائلی که پیش رو 
داریم، ما را به این نتیجه می رساند که بایستی در بخش های آموزشی،انگیزشی و 

ابزاری ،پلیسی کارآمد ،حرفه ای و توانمند ایجاد و به جامعه معرفی کنیم.
فرمانده انتظامی استان اعلام کرد: پلیس موفق باید در شاخصه های آموزش 
،انگیزش ، اعتماد به نفس و ارتباطات، به یک توانمندی قابل قبول رسیده باشد، 
پلیس برای برقراری و تنظیم ارتباط با مردم و جامعه نیازمند انگیزه ،معلومات و 

اعتماد به نفس است.
و  اجتماعی  ناهنجاری های اخلاقی،  تواند  پلیسی می  افزود:  سردار مجتبایی 
ناکارآمدی و ناکامی های شخصیتی را مدیریت کند که از دانش ،انگیزه و اعتماد به 

نفس قابل قبولی برخوردار باشد.

آیت الله سعیدی: 

عمل به امر به  معروف سبب ایجاد امنیت
 در کشور می شود 

امام جمعه قم عمل کردن به امربه معروف و نهی از منکر را موجب ایجاد امنیت در 
جامعه دانست و گفت: نباید پوشش ما شبیه غربی ها باشد، چراکه غرب متناسب با 

لباس ها بیان خود را تزویر می کند. 
 آیت الله سید محمد سعیدی ظهر دیروز در آیین اختتامیه برنامه های قرآنی 
مجتمع فرهنگی تربیتی پره سر که در سالن امام خامنه ای حرم مطهر برگزار شد، با 
اشاره به جایگاه اهل بیت )ع( اظهار داشت: اگر انسان دست توسل به سوی اهل بیت 

)ع( دراز کند در صورت مصلحت قطعاً موردقبول واقع خواهد شد.
از راه های نجات  افزود: یکی  اتحاد شیعه و سنی را مورد توجه قرارداد و  وی 
مسلمانان اتحاد بین شیعه و سنی است، حب اهل بیت )ع( در جان ودل اهل شیعیان 

و اهل تسنن قرارگرفته است.
امام جمعه قم، اهل بیت )ع( را چراغ هدایت مسلمانان دانست و عنوان کرد: در 
آسمان و دریا مسیر مشخصی برای حرکت وجود ندارد، به همین دلیل برای رسیدن 
به ساحل و یا به زمین نشستن از چراغ های هدایت کننده استفاده می کنند، اهل بیت 

)ع( نیز برای انسان ها چراغ هدایت هستند.
وی با اشاره به فعالیت های فرهنگی مجتمع پره سر استان گیلان خاطرنشان 
کرد: مجتمع فرهنگی آستان مقدس کریمه اهل بیت )س( به منظور تبیین فرامین  

اهل بیت )ع( تأسیس شده است که به حمدالله تاکنون موفق بوده است.
پیام های  اینکه  بیان  با  معصومه)س(  فاطمه  حضرت  مقدس  آستان  تولیت 
اهل بیت )ع( باید جدی گرفته شود، ابراز کرد: اگر به پیام های اهل بیت)ع( در 
زمینه های نماز، زکات، امربه معروف و نهی از منکر و غیره عمل کنیم قطعاً ما را 
به مسیر رسیدن به بهشت نزدیک تر خواهد کرد و همچنین می تواند در جامه نیز 

مؤثر واقع شود.
وی امربه معروف و نهی از منکر را یکی از ارکان اجرای نظم و امنیت در جامعه 
دانست و تأکید کرد: اگر امنیت وجود نداشته باشد انجام فعالیت های فرهنگی ممکن 
نخواهد بود، به همین دلیل دشمنان نمی توانند فعالیت های فرهنگی را در کشورهای 
خود برگزار کنند. امام جمعه قم، عمل کردن به امربه معروف و نهی از منکر را موجب 
ایجاد امنیت در جامعه برشمرد و خاطرنشان کرد: نباید پوشش ما شبیه غربی ها 

باشد، چراکه غرب متناسب بالباس ها بیان خود را تزویر می کند.

نایب رئیس شورای عالی استان ها:

لایحه جدید مالیات بر ارزش افزوده 
شهرداری ها را فلج می کند

اینکه اجرای لوایح درآمد پایدار  با تاکید بر  نایب رئیس شورای عالی استان ها 
شهرداری ها و مالیات بر ارزش افزوده، شهرداری ها را فلج می کند تصریح کرد: 
بر فرض تصویب این لایحه باید در شورای نگهبان جلوی این کار گرفته شود تا 

شهرداری ها و شهرها فلج نشوند.
علیرضا احمدی در پنجاه و دومین جلسه شورای اسلامی شهر قم که به ریاست 
عبدالله جلالی و با حضور سیدمرتضی سقائیان نژاد شهردار قم در سالن جلسات 
ساختمان شهید باکری برگزار شد، با بیان اینکه سه لایحه و طرح به مجلس رفته 
که به ضرر شوراها و شهرداری است اظهار کرد: امکان تصویب این لوایح در مجلس 
وجود دارد و در قم هم فقهای شورای نگهبان در دسترس هستند و می توان مسیر 

شورای نگهبان را در خصوص این لوایح پیگیری کرد.
وی با تاکید بر اینکه اجرای این لوایح شهرداری ها را فلج می کند تصریح کرد: 
بر فرض تصویب این لایحه باید در شورای نگهبان جلوی این کار گرفته شود تا 
شهرداری ها و شهرها فلج نشوند. نایب رئیس شورای عالی استان ها گفت: شوراهای 
اسلامی شهر و روستا به شورای عالی استان ها نامه نگاری کرده و این لوایح را از این 
طریق پیگیری کنند. وی خواستار مطالبه رسمی شوراهای اسلامی شهر و روستا و 

شهرداری ها در خصوص لوایح در حال بررسی دولت در مجلس شد.

 رئیس شورای شهر قم:

شورای عالی استان ها از تصویب لایحه مالیات 
بر ارزش افزوده جلوگیری کند

رئیس شورای شهر قم گفت: انتظار ما از شورای عالی استان ها این است که در 
روند بررسی لایحه مالیات بر ارزش افزوده ورود کرده و نظرات تخصصی ارائه کند 

تا مشکل رفع شود.
عبدالله جلالی  عصر روز دوشنبه در پنجاه و دومین جلسه شورای اسلامی شهر 
قم که با حضور سیدمرتضی سقائیان نژاد شهردار قم در سالن جلسات ساختمان 
شهید باکری برگزار شد، با اشاره به لایحه مالیات بر ارزش افزوده و درآمدهای پایدار 
شهرداری ها که در مجلس شورای اسلامی در حال بررسی است اظهار کرد: انتظار ما 
از شورای عالی استان ها این است که در روند بررسی لایحه دولت ورود کرده و نظرات 

تخصصی ارائه کند تا مشکل رفع شود.
وی با تاکید بر اینکه مجمع مشورتی روسای شوراهای استان ها نیز باید به مساله 
ورود کند اظهار کرد: ما از وزیر کشور توقع داریم که جلساتی تشکیل داده و نظرات 
کارشناسی مدیریت شهری و شوراهای شهر مراکز استان ها را اخذ کرده و حامی 

مجموعه مدیریت شهری در این زمینه اقدامات لازم را انجام دهند.
رئیس شورای اسلامی شهر قم همچنین در ادامه سخنان خود گفت: زمین هایی در 
شهر داریم که تفکیک نشده و به صورت بایر رها شده است و فضای سبز و شهرسازی 
مناطق هماهنگی لازم را داشته باشند و طبق طرح تفضیلی از کاشت درخت در 

مسیر معابر آینده جلوگیری کنند.

مدیرکل انتقال خون استان قم :

هر 10 دقیقه یک واحد خون به بیماران در قم 
تزریق شد 

مدیرکل انتقال خون استان قم گفت: طبق آمارهای ارائه شده در سال 96، هر 10 
دقیقه یک واحد خون و فرآورده های خونی به بیماران در مراکز درمانی این استان 

تزریق شد. 
مرتضی نوریان شامگاه دوشنبه در »همایش تجلیل از اهداکنندگان برتر خون« در 
دانشگاه آزاد اسلامی قم اظهار داشت: این آمار نشانگر نیاز خونی بیماران نیازمند است که 

با اهدای خون های صورت گرفته جان بیماران نجات می یابد.
وی افزود: اهمیت اهدای خون بر کسی پوشیده نیست و اهداکنندگان به عنوان سرمایه 

های اصلی نجات دهنده جان دیگران هستند.
وی ادامه داد: در استان قم 180 بیمار تلاسمی وجود دارد که نیاز همیشگی به خون 
دارند ضمن این که سایر بیماران از جمله هموفیلی، سرطانی، عمل های جراحی و سایر 

موارد به خون و فرآورده های آن نیازمند هستند.
وی با بیان این که از هر یک واحد خون سه مورد فرآورده های خونی استخراج می 
شود گفت: این فرآورده ها در بیماران مورد استفاده قرار می گیرد، این درحالی است که 

از پلاسمای خونی داروهای خاص نیز تولید می شود.
وی تاکید کرد: در اهدای خون سلامت اهداکننده و دریافت کننده مورد توجه قرار می 

گیرد تا همه با اطمینان خاطر از خون و فرآورده های آن بهره مند شوند.
نوریان با اشاره به این که همه باید در ترویج فرهنگ اهدای خون فعال باشند گفت: 
کسانی که شاخص های لازم برای اهدای خون را ندارد می توانند سایر افراد از جمله 

خانواده و آشنایان خویش را برای اهدای خون تشویق کنند.
وی خاطرنشان کرد: باید باورهای غلط در خصوص آسیب رساندن اهدای خون به 
سیستم بدنی را کنار گذاشت، چراکه اهدای خون برای اهداکننده مشکلی از لحاظ 

سلامتی ایجاد نمی کند و به سرعت خون در بدن اهداکننده ساخته می شود.
مدیرکل انتقال خون قم بر نهادینه سازی اهدای خون در بانوان تاکید کرد و گفت: در 
حال حاضر چهار درصد اهداکنندگان بانوان هستند که این امر در کشورهای دیگر از 
جمله فرانسه 50 درصد است. وی گفت: علاقه مندان به این امر خداپسندانه می توانند 
به مراکز اهدای خون مراجعه کنند و در صورتی که شاخص های اهدای خون را داشته 

باشند می توانند خون اهدا کنند و درغیر این صورت از این امر معاف می شوند.
قم دارای 2 پایگاه انتقال خون می باشد که یکی از آنها درحال عملیات بازسازی و هم 

اکنون غیرفعال است و دیگری واقع در میدان روح الله است.
در پایان این همایش با حضور سید مهدی صادقی استاندار قم از 10 اهدا کننده خون 

که بیش از 95 بار اهدای خون داشتند تقدیر شد.

مدیرکل امورمالیاتی استان قم  خبرداد

پرداخت قسطی مالیات مقطوع تا 4 ماه 

جلسه تبیین مفاد دستورالعمل مالیات مقطوع عملکرد سال 1396 موضوع تبصره ماده 
100 ق م م در اداره کل امورمالیاتی استان قم برگزار شد.

به گزارش روابط عمومی اداره کل امورمالیاتی استان قم ، به منظور تکریم مودیان و 
تسهیل وصول مالیات و ایجاد هماهنگی و وحدت رویه در تعیین مالیات عملکرد سال 
1396 برخی از صاحبان مشاغل گروه سوم ماده 2 آئین نامه اجرایی موضوع ماده 95 ق 
م م ، جلسه تبیین و تشریح مفاد دستورالعمل صادره تبصره ماده 100 از سوی سازمان 

امورمالیاتی کشور ، در محل ساختمان امام خمینی )ره ( برگزار گردید . 
مدیرکل امورمالیاتی استان قم با بیان بندهایی از مفاد این دستورالعمل بیان داشت : 
وفق تبصره ماده 100 ، سقف شمول تسلیم اظهارنامه های مالیاتی مشاغل گروه سوم 
موضوع ماده 2 آئین نامه اجرایی موضوع ماده 95 ق م م که مجموع فروش کالا و 
خدمات آنها در سال 1396 است ، حداکثر 10برابر معافیت موضوع ماده 84 ق م م و 
برابر 2.400.000.000 ریال می باشد . امدادی فرد گفت : میزان مالیات عملکرد سال 
1396 صاحبان مشاغل با افزایش 5% نسبت به مالیات قطعی عملکرد سال 1395 به 
صورت مقطوع تعیین گردیده است . وی با بیان اینکه مودیان مشمول می توانند تا پایان 
خردادماه با مراجعه به سامانه امورمالیاتی کشور نسبت به تکیمل و ارسال الکترونیکی 
اظهارنامه خود اقدام نمایند ، از پرداخت قسطی مالیات مقطوع تا 4 ماه خبر داد و افزود : 
عدم پرداخت در موعد مقرر مشمول جریمه تاخیر موضوع ماده 190 ق م م خواهد بود 
. امدادی فرد اظهار داشت : هرگاه اسناد ومدارک مثبته ای دال بر مغایرت با اظهارات 
مودیان به دست آید ، پرونده مودی وفق مقررات رسیدگی شده و مابه التفاوت و جرایم 

متعلقه مطالبه می گردد . 

مدیر کل راه آهن استان قم اعلام  کرد

کسب رتبه نخست اداره کل راه آهن قم 
در مقوله ایمنی

مدیر کل راه آهن استان قم با اشاره به اینکه راه آهن قم گامهای اساسی در راستای 
کاهش سوانح ریلی و افزایش ایمنی قطار ها برداشته است گفت:راه آهن قم توانست در 
رتبه  بندی براساس شاخص سیستم مدیریت ایمنی )SMS( رتبه اول را  در بین مناطق 

منتخب راه آهن کشور کسب کند.
به گزارش روابط عمومی ادره کل راه آهن قم ،محسن اعتماد طی گفت و گویی با اشاره 
به اهمیت پیاده سازی سیستم مدیریت ایمنی در اداره کل راه آهن قم افزود: پیاده سازی 
سیستم مدیریت ایمنی ،شناسایی خطرات و تلاش در جهت رفع آنها با تعریف اقدامات 
اصلاحی و اقدامات کنترلی مثمرثمر نیازمند فرهنگ سازی ریشه ای و عمیق در کلیه 
سطوح میباشد لذا   ما موظف به برنامه ریزی دقیق به منظور افزایش دانش کارکنان 

و نیز حاشیه نشینان ریلی  جهت ارتقای سطح کیفی و ایمنی در راه آهن قم هستیم.
وی بر حذف گذر گاههای غیر مجاز در راستای  کاهش سوانح برخورد با وسایل 
جاده ای و عابرین پیاده تاکید و خاطر نشان کرد: شناسایی و برنامه ریزی جهت رفع 
نقاط حادثه خیز از جمله مواردی است که منجر به افزایش ایمنی و در نتیجه کاهش 
سوانح شده است. وی اضافه کرد:حذف گذرگاههای غیر مجاز حد فاصل ایستگاه قم و 
گار مانوری،ایستگاه محمدیه-شوراب ، محمدیه - ساقه از جمله اقدامات صورت گرفته 
است که به طور مستمر توسط مامورین مورد پایش قرار می گیرد. مدیر کل راه آهن قم  
خاطرنشان کرد: در راستای پیاده سازی سیستم مدیریت ایمنی می توان به بازدیدهای  
دوره ای از طول خطوط ریلی،بازدید های شبانه و نامحسوس،اعزام مامورین به طول خط 
در شرایط مختلف جوی،تشکیل و برگزاری جلسات ارتقاء ایمنی به صورت هفتگی با 
حضور روسای ادارات  و گروهها  اشاره کرد. اعتماد  با اشاره به عملکرد  مثبت گروه  ها 
و ادارات مختلف  راه آهن قم در راستای ارتقای سطح ایمنی  اظهار کرد:مواردی چون 
تشکیل کمیته های حفاظت فنی ،طراحی وچاپ  و توزیع  بروشور با موضوعات فرهنگ 
سازی ایمنی در بین حاشیه نشینان خطوط راه آهن ، شناسایی پتانسیل خطرات حوزه 
اداره کل وتعریف اقدامات کنترلی در جهت به حداقل رساندن حوادث ریلی و همچنین 
تشکیل اتاق فکر ایمنی در راستای کاهش سوانح در دستیابی به این مهم تاثیر گذار بوده 
است. وی اذعان کرد: براساس ارزیابی های صورت گرفته از سوی واحد برنامه  ریزی و 
تضمین ایمنی راه آهن جمهوری اسلامی ایران ، راه آهن قم توانست رتبه نخست را بین 

مناطق راه آهن کسب نماید که این موفقیت در نوع خود بی سابقه بوده است.

نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم:

مدیریت استان اجرای قانون هوای پاك را 
پیگیری کند

نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: مجموعه مدیریت استان به عنوان نماینده 
دولت باید بحث اجرای قانون هوای پاک را از دستگاه های متولی، بخش صنعت، محیط 

زیست و شهرداری ها مطالبه کند.
حسن بختیاری با بیان اینکه اکنون انواع آلودگی صنعتی و داخل شهری وجود دارد 
اظهار کرد: سیستم حمل و نقل تولیدکننده آلودگی است که بخشی ناشی از کیفیت 
خودروها و سوخت است. وی خاطرنشان کرد: نیروگاه سیکل ترکیبی به عنوان یکی 
از کانون های مولد آلودگی است که باید سوخت گاز به عنوان سوخت اصلی آن لحاظ 
شود در حالی که در زمستان ها شاهد هستیم که از سوخت گازوئیل استفاده می کنند 
که آلودگی شدید به شهر وارد می کند. نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم با بیان اینکه 
خودروها، موتورسیکلت ها و اتوبوس ها از عوامل تولیدکننده آلودگی هوا هستند گفت: 
در زمینه خودروهای آلاینده لازم است مجموعه پلیس، نیروی انتظامی و راهور جدیت 
بیشتری داشته باشند. وی با اشاره به اهمیت قانون هوای پاک گفت: قانون هوای پاک 
به عنوان اصلی ترین قانون است که در بخش های مختلف مانند صنعت، حمل و نقل 
و... دارای راهکار است بنابراین باید اجرای قانون هوای پاک به عنوان نقطه اساسی برای 
ایجاد شهر پاک از سوی دستگاه های مسؤول و مدیریت استان پیگیری شود. بختیاری 
یادآور شد: این قانون تصویب شده و مسؤولیت دستگاه های مختلف در آن مشخص است 
بنابراین مجموعه مدیریت استان به عنوان نماینده دولت باید بحث اجرای قانون هوای 

پاک را از دستگاه های متولی، بخش صنعت، محیط زیست و شهرداری ها مطالبه کند.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم:

۸۵ درصدنیاز آبی قم از خارج استان تامین می شود

رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم گفت: برای مقابله 
با بحران آب، نیازمند یک اجماع ملی و یک اقدام همگانی با برنامه اجرایی متعهدانه 

در همه بخش ها هستیم.
دکتر علی جان صادق پور دیروز در نشست خبری که به مناسبت هفته صرفه جویی 
در مصرف آب برگزار شد، نام گذاری یک هفته را به نام صرفه جویی در مصرف آب 
بسیار مهم ارزیابی کرد و گفت: با توجه به شرایط کمبود آب در کشور و اقلیم گرم 
و خشک که در آن قرار داریم امیدواریم این اهتمام موجب افزایش آگاهی عمومی و 

توجه ملی بیشتری در حوزه مصرف آب شود.
وی با بیان اینکه مردم در حال حاضر بیشتر از گذشته به اهمیت آب پی برده اند و 
خطر کم آبی را حس کرده اند، اظهار داشت: ولی این آگاهی و شناخت کمتر از میزان 

لازم است و توجهات نیز متناسب شرایط نیست.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با تاکید بر اینکه سال هاست زنگ خطر 
کم آبی به صدا در آمده، یادآور شد: ولی متأسفانه خیلی ها آن را جدی نگرفته اند و 

خود را مخاطب این هشدار ندانسته اند. 
وی با بیان اینکه سرانه مصرف آب در شبانه روز در استان قم برای هر فرد 160 
لیتر است گفت: با توجه به وضعیت استان این میزان مصرف مناسبت نیست؛ هر 
چند در کشور شهرهایی داریم که سرانه مصرفشان بیش از این میزان است، اما دلیل 

نمی شود که ما نیز مصرف بالایی داشته باشیم.
دکتر صادق پور با بیان اینکه بیش از 85 درصد نیاز آبی قم از خارج از استان تأمین 

می شود، تصریح کرد: ما منبع داخلی برای تأمین آب در استان نداریم؛ بنابراین با 
توجه به وضعیتی که در آن قرار داریم باید رفتار ما نیز در استفاده از آب نسبت به 

سایر نقاط کشور متفاوت باشد.
وی با بیان اینکه نیازمند یک اجماع ملی و یک اقدام همگانی با برنامه اجرایی 
متعهدانه در همه بخش ها هستیم، تصریح کرد: مصرف، عمدتاً در بخش کشاورزی 

است که در این حوزه نیازمند یک اقدام جدی و متناسب با آمایش سرزمین است.
* صد در صد جمعیت شهری قم دارای آب شرب سالم و بهداشتی هستند

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم در بخش دیگری از سخنان خود به ارائه 
گزارشی از عملکرد شرکت آب و فاضلاب استان پرداخت و اظهار داشت: با اقداماتی 
که با حمایت مسئولان استان، وزارت نیرو، رسانه ها و مردم صورت گرفته، امروز صد 

در صد جمعیت شهری قم دارای آب شرب سالم و بهداشتی هستند.
وی با بیان اینکه حدود 30 درصد جمعیت شهری از خدمات شبکه فاضلاب 
بهره مند هستند، خاطرنشان کرد: مجموعه شرکت آب و فاضلاب در تلاش است 

روزبه روز این خدمات را هم از نظر کمی و هم از نظر کیفی افزایش دهد.
دکتر صادق پور از افزایش بیش از دو درصدی اشتراک های آب و 11 درصدی 
فاضلاب در سال 96 خبر داد و گفت: در حال حاضر 312 هزار اشتراک آب و حدود 

88 هزار انشعاب فعال در قم وجود دارد.
وی از رشد حدود 28 درصد مخازن ذخیره آب قم خبر داد و گفت: حجم مخازن 
بهره برداری شده در ابتدای سال گذشته 252 هزار مترمکعب بود که این میزان در 

پایان سال 96 به 322 هزار مترمکعب رسید.
* افزایش ۲3 هزار نفری جمعیت تحت پوشش خدمات آبفا

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با اشاره به افزایش 40 کیلومتری شبکه 
توزیع آب و 82 کیلومتری شبکه فاضلاب در سال گذشته اظهار داشت: جمعیت 
تحت پوشش خدمات شرکت آب و فاضلاب در ابتدای سال گذشته یک میلیون و 
230 هزار نفر بود که این میزان در پایان سال 96 به یک میلیون و 258 هزار نفر 

رسید.
وی با بیان اینکه در حال حاضر آب شرب شهر قم و 3 شهر و تعداد حدود 40 
روستای استان از سرشاخه های دز و سد 15 خرداد تأمین می شود، خاطرنشان کرد: 
به طور متوسط این منابع در طول سال، 86 درصد کل آب مصرفی استان را به خود 
اختصاص می دهند و حدود 14 درصد از سایر منابع از چاه های علی آباد و سطح 

شهر تأمین می شود.
دکتر صادق پور حجم آب قابل استفاده از کلیه منابع موجود را 135 میلیون 
مترمکعب اعلام کرد و گفت: از این میزان 100 میلیون مترمکعب از سرشاخه های دز 
و سد 15 خرداد، حدود 9 میلیون مترمکعب از چاه های علی آباد و حدود 26 میلیون 

مترمکعب از چاه های سطح شهر تأمین می شود.

سخنگوی اورژانس قم تاکید کرد 

ضرورت همکاری مردم با ماموران اورژانس
 سخنگوی مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم با بیان اینکه در مواقع اضطراری 
هر ثانیه برای امدادرسانی به مصدومان بسیار ارزشمند است گفت: همکاری نکردن رانندگان 

به ویژه در مواقع ترافیک جاده ای دغدغه همیشگی پرسنل اورژانس دراین استان است. 
مهدی فراهانی با اشاره به وجود 21 پایگاه اورژانس شهری، 18 پایگاه جاده ای، یک پایگاه 
هوایی، 40 دستگاه آمبولانس فعال، 10 دستگاه آمبولانس پشتیبان، 10 دستگاه موتورلانس 
و یک دستگاه اتوبوس آمبولانس در قم افزود: تمام زیرساخت ها و امکانات ایجاد شده در 
اورژانس برای ارتقای کیفیت خدمت رسانی و کاهش زمان رسیدن اورژانس به محل ماموریت 
است. وی ادامه داد: پس از هر تماس به مرکز اورژانس 115 قم، بدون فوت وقت با توجه 
به محل و حجم حادثه از نزدیک ترین پایگاه، پرسنل اورژانس پیش بیمارستانی به محل 
ماموریت اعزام می شوند. سخنگوی مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم ادامه داد: 
متاسفانه به دلیل همکاری نکردن رانندگان به ویژه در مواقع ترافیک ،موجب شده که ماموران 
اورژانس با تاخیر به محل حادثه برسند که این امر موجب رنجش و انتقاد حاضران در صحنه 

تصادف از تاخیر و عملکرد مرکز فوریت های پزشکی شده است.
فراهانی افزود: رنجش و دلخوری مردم و حادثه دیدگان در محل تصادف موجب می شود که 

به جای تمرکز لازم مامور اورژانس برای امدادرسانی به مصدومان، باید پاسخگوی افراد حاضر 
در صحنه به دلیل تاخیر در رسیدن به محل باشد.

وی با بیان اینکه تاخیر آمبولانس های اورژانس در محل حادثه ناشی از قصور و کم کاری 
پرسنل اورژانس نیست ادامه داد: باید مردم بدانند که آمبولانس های اورژانس پرنده نبوده 
و اگر به دلیل ترافیک و همکاری نکردن رانندگان با تاخیر به محل حادثه رسیدند، مقصر 
آنها نیستند. فراهانی با اشاره به کمبود چهار پایگاه های شهری و سه پایگاه جاده ای در قم 
تا رسیدن به استانداردهای ملی در این زمینه ادامه داد: اگر چه اورژانس قم با برخی کمبود 
امکانات مواجه بوده و در تلاش برای رفع آنهاست ولی بیش از کمبود امکانات، نبود فرهنگ 
سازی لازم برای همکاری رانندگان به آمبولانس ها اورژانس به دغدغه ای مهمتر از کمبود 

امکانات تبدیل شده است.
وی با تاکید برضرورت همکاری مردم با ماموران اورژانس گفت:از همه رانندگان تقاضا داریم 

در صورت مشاهده آمبولانس مسیر را برای عبور آن باز بگذارند.
درحال حاضر علاوه بر پایگاه های متعدد شهری و جاده ای، پنج پایگاه اورژانس در داخل 

بخش های پنج گانه قم فعال است که روستاهای تابعه را نیز پوشش می دهد.






